
Ügyszám: 23- 39/2010.
 

Jegyzőkönyv
 
Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2010. október 13-án 8.00 órakor 
megtartott alakuló üléséről.

Helye: Faluház, Salföld

Jelen vannak: Fábián Gusztáv polgármester
                         Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester
                         Somogyi Márk képviselő
                         
Összesen:       3 testületi tag

Lakosság részéről: 2 fő

Tanácskozási joggal valamennyi napirendnél jelen van: Vargyas Diána jegyző 
Meghívottként jelen van: Deákné Sabján Éva, a Helyi Választási Bizottság elnöke

Mátraházi Zsuzsanna
Szeretettel  köszöntöm a megjelenteket.  Ezennel  megnyitom a  2010.  október  3-i  választás 
utáni  alakuló  ülést,  a  Salföldi  Testület  alakuló  ülését.  Köszöntök  minden  megjelentet. 
Elöljáróban  szeretnék  köszönetet  mondani  –  tudom,  hogy  nincsenek  itt  sokan,  a  korai 
időpontra tekintettel – de szeretnék köszönetet mondani mindazoknak, akik úgy gondolták, 
hogy mi tudjuk továbbvinni az önkormányzatot, és ránk adták a szavazatukat, méghozzá nem 
akárhogy,  hanem  az  országos  átlagot  messze  meghaladó  arányban  jöttek  el  szavazni  az 
emberek.  Úgy gondolom,  hogy nem csak nekik,  akik  ránk szavaztak,  hanem szándékunk 
szerint  mindenkinek  szeretnénk,  segíteni  az  által,  hogy  a  falu  gazdasági,  kulturális, 
művelődési, közérzeti javulását szeretnénk elérni. Ezennel megnyitom az ülést, és átadom a 
szót Deákné Sabján Évának. 

Deákné Sabján Éva
Tájékoztatja  a  megjelenteket  a  Helyi  Választási  Bizottság  nevében  a  polgármester  és 
önkormányzati képviselőválasztás eredményéről. (az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva)

(Eskütételek)

Fábián Gusztáv
Leteszi esküjét. 

Deákné Sabján Éva
És ezennel a megbízólevelet átadom. Nagyon jó munkát kívánok!

Fábián Gusztáv
Köszönöm. 

Deákné Sabján Éva
Zsuzsika!
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Mátraházi Zsuzsanna
Megyek én is oda. 

Deákné Sabján Éva
A képviselőasszony esküje. 

Mátraházi Zsuzsanna 
Leteszi esküjét. 

Deákné Sabján Éva
Drága képviselő-asszony! Sok jó munkát és eredményes közlekedést Pest és Salföld között. 
(Átadja a megbízólevelet.)

Mátraházi Zsuzsanna
Köszönöm. 

Deákné Sabján Éva
Gyere légy szíves. Somogyi Márk eskütétele következik. 

Somogyi Márk 
Leteszi esküjét. 

Deákné Sabján Éva 
Sok jó évet, jó eredményt a munkádban és a családodban is!

Fábián Gusztáv
Gratulálok a tisztelt képviselőknek! 

(Gratulálnak egymásnak)

Mátraházi Zsuzsanna
Most jön a polgármester úr programja. 

Fábián Gusztáv
Mindenkit szeretettel köszöntök, a testületet, a tisztelt választási bizottság vezetőjét. Röviden 
elmondanám, felolvasnám a programot.  De ha megengeditek,  leülök. Tehát csináltunk egy 
programot, amit az egész testület egyetértésével készítettünk el, ezt szeretném leszögezni. Ez 
egy  ciklus-program,  4  évre  szól.  Rövid  tőmondatokban  felolvasnám.  Még  szeretném 
elmondani, hogy ezt  nem muszáj a testületnek most elfogadni, mert ez tárgyalhatjuk tovább, 
ezt  majd  tovább  fogjuk  fogalmazni.  Röviden  az  alapkoncepciót  felolvasnám.  (Felolvassa 
programját, mely a jegyzőkönyvhöz van csatolva.)
Röviden ez lenne a program. Én szeretném javasolni, hogy még egyszer megtárgyalhatjuk egy 
ülésen, és szeretnék javaslatokat a testülettől ehhez. Köszönöm szépen. Csak ennyit akartam.

Mátraházi Zsuzsanna
Polgármester illetményének/tiszteletdíjának megállapítása. 

Fábián Gusztáv
Itt én, mint érintett, szeretném kivonni magam a szavazásból.
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Mátraházi Zsuzsanna 
Itt most a javaslatot ki adja meg? 

Fábián Gusztáv
Az ülést vezető képviselő. 

Mátraházi Zsuzsanna
De azt,  hogy változtatunk,  vagy nem változtatunk – ez is egy koncepció – mi határozzuk 
meg? 

Fábián Gusztáv
Az van, hogy van egy törvényben előirt szorzó, és az illetményalap, amit most nem tudom, 
hogy mennyi, de 2006-ban 40 ezer forint volt. És ennek a 2,5 szerese a minimum, nem tudom, 
hogy mennyi a maximum. És ezen belül lehet javasolni. 

Mátraházi Zsuzsanna 
Előzetesen már beszéltünk erről, hogy nem szeretnénk emelni ezen, egyikünk tiszteletdíján 
sem. Tehát 100 ezer forint volt a polgármester  tiszteletdíja eddig,  és szeretnénk, ha ennyi 
lenne most is. 

Fábián Gusztáv
Én nem veszek részt a szavazásban. 

Mátraházi Zsuzsanna 
Akkor szavazzunk. 

Fábián Gusztáv
Annyit mondhatok, hogy akkor név szerint szavazzunk..

Vargyas Diána 
Nem muszáj  név  szerint  szavazni.  Lehet  úgy  is,  hogy  kézfeltartással.  És  akkor  nem azt 
rögzítjük, hogy ki mit szavazott, hanem a darabszámot. 

Fábián Gusztáv 
Bocsánat,  annyit  szeretnék  mondani,  hogy  az  előző  polgármester  asszony  bevezetett  egy 
olyat, hogy név szerint szavazzunk. Lehet, de nem muszáj. 

Mátraházi Zsuzsanna
Akkor én tegyem fel a kérdést szavazásra? 

Vargyas Diána 
Igen. 

Mátraházi Zsuzsanna
Akkor ki ért egyet azzal, hogy a polgármester úrnak a tiszteletdíja 100.000 Ft legyen?
Szavaznak. (Fábián Gusztáv nem szavaz)
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 2 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás 
mellett elfogadja a javaslatot és meghozza az alábbi határozatot: 
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62/2010. (X.13.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete az 
1994.  évi  LXIV.  tv.  3.§  (1)-(2)  bekezdése 
figyelembevételével Fábián Gusztáv (an:  Nikl Katalin, 
szül.hely,idő:  Budapest,  1956.  04.  14.,  8256,  Salföld, 
Petőfi u. 2.) polgármester tiszteletdíját 100.000 Ft-ban 
állapítja meg. 

A  polgármesternek  a  tiszteletdíj  a  megválasztásának 
időpontjától jár.

Fábián Gusztáv
Itt még szólni szeretnék. Itt el szeretném mondani, hogy ez az összeg abszolút a minimum 
összeg, ami egyébként már 2003 óta ugyan ennyi. De mivel arról beszéltünk a programban, 
hogy spórolni akarunk, én most azonnal szeretném elmondani, hogy én ennek maximum a 
felét veszem fel, addig, amíg a falu anyagi helyzete meg nem javul. Ezt nem tudjuk mikor 
lesz. De én szeretném megkezdeni a spórolást az anyagi helyzetünk javítása érdekében. 
Most  akkor  átvenném a szót.  Mert  most  az alpolgármester  megválasztása  pont  lenne.  Én 
szeretném javasolni Mátraházi Zsuzsannát alpolgármesternek. 

Mátraházi Zsuzsanna 
Köszönöm.

Fábián Gusztáv
Itt azt szeretném mondani, hogy ezt titkos szavazással szokták megszavazni. De reményeim 
szerint ettől eltekinthetünk. 

Mátraházi Zsuzsanna
Szerintem is.

Fábián Gusztáv
Amennyiben hozzájárul a jelölt. És szeretném megkérdezni, hogy elfogadja-e a jelölést? 

Mátraházi Zsuzsanna
Nagyon szépen köszönöm. És igyekszem majd megfelelni ennek az elvárásnak. 

Fábián Gusztáv
Itt  szeretném  megjegyezni  megint  csak  az  előbbit:  az  alpolgármester  nem  szavaz,  az 
érintettség miatt. 

Mátraházi Zsuzsanna 
Így van. 

Fábián Gusztáv
Felteszem  szavazásra  a  kérdést,  hogy  a  testület  elfogadja-e  Mátraházi  Zsuzsannát 
alpolgármesternek? 

Szavaznak.
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Megállapítja,  hogy  a  képviselő  testület  2  igen  szavazattal,  ellenszavazat  nélkül,  és  1 
tartózkodás mellett elfogadja a javaslatot, és meghozza az alábbi határozatot: 

63/2010. (X.13.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete
 Mátraházi  Zsuzsanna  Ildikó képviselőt,  a 
polgármester  helyettesítésére,  munkájának 
segítésére  Salföld  Község  Önkormányzata 
alpolgármesternek megválasztja.

 A képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy 
gondoskodjon az alpolgármester eskütételéről.

Fábián Gusztáv 
Szeretném felkérni az alpolgármestert, hogy az alpolgármesteri esküjét tegye le. 

Deákné Sabján Éva
Gratulálok. Ez közakarat és kívánság. 

Mátraházi Zsuzsanna 
Leteszi esküjét. 

Deákné Sabján Éva 
Salföld Község nevében kívánok jó munkát. 

(Gratulációk)

Fábián Gusztáv
Akkor most az alpolgármester tiszteletdíját kell megállapítani. 

Mátraházi Zsuzsanna
Akkor én itt megint nem veszek részt a szavazásban. 

Fábián Gusztáv
Javaslatot teszek, hogy az alpolgármester tiszteletdíja havi 50 ezer forint legyen. Ez ugyan 
annyi, szerintem 7 év óta ugyanannyi. És akkor feltenném szavazásra. 
Szavaznak. (Mátraházi Zsuzsanna nem szavaz)
Megállapítja,  hogy  a  képviselő  testület  2  igen  szavazattal,  ellenszavazat  nélkül  és  1 
tartózkodás mellett elfogadja a javaslatot, és meghozza az alábbi határozatot: 

64/2010. (X.13.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
az  1994.  évi  LXIV.  tv.  4.§.  (1)-(3)  bekezdése 
figyelembevételével   Mátraházi  Zsuzsanna  Ildikó 
alpolgármester  (an:  Rázga  Emma,  szül.helye,  idő: 
1955.03.12.,  8256  Salföld,  Rákóczi  u.  48.) 
tiszteletdíját 50 ezer forintban állapítja meg.  
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A polgármesternek a tiszteletdíj a megválasztásának 
időpontjától jár.

Fábián Gusztáv
Következő napirendi pont a képviselői tiszteletdíj megállapítása. Itt megint csak azt tudom 
mondani, hogy ez általában az alpolgármesterinek a fele szokott lenni. Eddig is ennyi volt, 7 
éve is 25 ezer forint. Ennyit javasolnék. Szavazzunk erről. Tekintettel, hogy ez egy speciális 
helyzet:  nem  kell  tartózkodni,  1  képviselőről  van  szó.  Hárman  szavazunk.  Felteszem  a 
kérdést, hogy a képviselői tiszteletdíjat elfogadjuk-e úgy, hogy 25 ezer forint? 
Szavaznak. 

Megállapítja, hogy a képviselő testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja a javaslatot, és meghozza az alábbi határozatot: 

65/2010. (X.13.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a képviselői tiszteletdíjat 25 ezer forintban állapítja 
meg. 

Fábián Gusztáv
Nos, esetleg tartunk egy cigi szünetet? Mert utána egy hosszú, rendkívüli ülés lesz. Az alakuló 
ülést lezárom, és egy hosszú, rendkívüli ülés lesz. 

Vargyas Diána
Lehet egy ülésen belül. 

Mátraházi Zsuzsanna
Ne tartsunk szünetet. 

Fábián Gusztáv
Tehát akkor ne tartsunk szünetet, folytatjuk. Felolvasom a következő napirendi pontokat: 
8. Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete által 2010. január 1. és 2010. április 30. 
között hozott határozatok újratárgyalása, megerősítése Előadó: Fábián Gusztáv polgármester
9. Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázaton való indulás Előadó: 
Fábián Gusztáv polgármester
10.  Salföld  Község  Önkormányzata  2010.  I.  féléves  beszámolójának  elfogadása  Előadó: 
Fábián Gusztáv polgármester 
11. Iskolakezdési támogatás összegének meghatározása Előadó: Fábián Gusztáv polgármester
12. Az Észak-Balatoni Térség Regionális Települési Szilárdhulladék-kezelési Önkormányzati 
Társulás  Alapító  Okiratának  és  Társulási  Megállapodásának  módosítása  Előadó:  Fábián 
Gusztáv polgármester
13.  Körjegyzőség  alakítása  Ábrahámhegy  és  Balatonrendes  településekkel  Előadó:  Fábián 
Gusztáv polgármester 
14. Az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő települési  önkormányzatok kiegészítő 
támogatásának igénybevétele Előadó: Fábián Gusztáv polgármester
15. Bejelentések, észrevételek, vegyes Előadó: Fábián Gusztáv polgármester

Ezek  a  napirendek  lennének.  Szeretném  megkérdezni  a  testületet,  hogy  elfogadják-e  a 
napirendi pontokat? Kérem, aki igennel szavaz, tegye fel a kezét. 
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Szavaznak. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja a javaslatot, és meghozza az alábbi határozatot: 

66/2010. (VIII. 23.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete
a 2010. október 13-i képviselő-testületi ülés

                                 napirendi pontját az alábbiak szerint határozza meg:

                                8. Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
                                által 2010. január 1. és 2010. április 30. között hozott 
                                határozatok újratárgyalása, megerősítése
                                Előadó: Fábián Gusztáv polgármester
                                9. Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 
                                Ösztöndíjpályázaton való indulás
                                Előadó: Fábián Gusztáv polgármester
                                10. Salföld Község Önkormányzata 2010. I. féléves 
                                beszámolójának elfogadása
                                Előadó: Fábián Gusztáv polgármester
                                11. Iskolakezdési támogatás összegének meghatározása
                                Előadó: Fábián Gusztáv polgármester
                                12. Az Észak-Balatoni Térség Regionális Települési 
                                Szilárdhulladék-kezelési Önkormányzati Társulás Alapító 
                                Okiratának és Társulási Megállapodásának módosítása
                                Előadó: Fábián Gusztáv polgármester 
                                13. Körjegyzőség alakítása Ábrahámhegy és Balatonrendes 
                                településekkel
                                Előadó: Fábián Gusztáv polgármester
                                14. Az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő települési   
                                önkormányzatok kiegészítő támogatásának igénybevétele
                                Előadó: Fábián Gusztáv polgármester
                                15. Bejelentések, észrevételek, vegyes
                                Előadó: Fábián Gusztáv polgármester

Napirend
8.  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  által  2010.  január  1.  és  2010. 
április 30. között hozott határozatok újratárgyalása, megerősítése
Előadó: Fábián Gusztáv polgármester

Fábián Gusztáv
Tehát itt vannak ebben a bizonyos jogellenes állapotban született határozatok. Ugye erre a 
közigazgatási hivatal vezetője azt a tájékoztatást adta – bár akkor még nem határozatot hozott, 
csak javaslatot  tett  –  hogy ezeket  a  határozatokat  újból  el  kell  fogadni,  esetleg  meg  kell 
tárgyalni. De ugye beszéltünk arról, hogy van benne 4 olyan határozat, amely közvetlenül a 
körjegyzőségi  kérdéssel  és  a  hatósági  társulásunkkal  foglalkozik,  2-2.  Ezekről  a 
határozatokról szeretném megkérdezni a testület véleményét, hogy ezzel a 4 határozattal mit 
csináljunk. Mondom a 4 határozatot: Az egyikben az volt, hogy javasoltuk január 28-án, hogy 
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csatlakozzunk Ábrahámhegyhez. Akkor 2-2 arányban leszavazta a testület. Aztán erről szólt 
szintén a másik határozat, hogy a körjegyzőséghez való csatlakozás elutasítása. A harmadik a 
hatósági  társulás  meghosszabbítása.  Ez első hó 28-án a  második  hó 15-iga  tartó  hatósági 
megállapodás  meghosszabbítása  volt,  azt  hiszem,  akkor  igennel  szavaztunk.  És  a  2010. 
február  15-i  határozatunk,  amely  arról  szól,  hogy  a  Kővágóörssel  Hatósági  Igazgatási 
Társulásunkat meghosszabbítottuk december 31-ig. Kérdezem a testület véleményét. A többi 
határozat az gyakorlatilag olyan, hogy nekünk, nem jelent semmit  különösebben a testület 
következő  munkájára.  Itt  felsorolhatnám:  az  óvoda  költségvetésének  főösszegének 
elfogadása, napirendi pontok elfogadása, stb. Kérdezem én, hogy ezekről a határozatoknak 
van-e valami véleménye a testületnek. Most a hatósági társulásosokra gondolok. Mert ezek a 
leg… a mai napra is átívelő határozatok. Megadom a szót Mátraházi Zsuzsának. 

Mátraházi Zsuzsanna
 Én úgy gondolom, mivel ezek olyan határozatok, amelyeket már később egy másik határozat 
már  felülirt,  illetőleg  a  mai  napirendi  pontok  között  is  szerepel  olyan,  amelyről  akkor 
szavazott a testület, én úgy gondolom, hogy ezeket a megerősítési sorból – tehát a felsorolt 
határozatok sorából – vegyük ki,  hiszen most  akkor ellenkező határozatokat  hozunk, mint 
amiket később meghoztunk. Például a hatósági igazgatási társulással kapcsolatban. 

Fábián Gusztáv
Jó. 

Mátraházi Zsuzsanna
Még egy kérdésem lenne. A polgármester úr tudja, hogy mikor volt az az ominózus ülés – 
nem tudom, hogy benne van-e ebben – amikor egy rendkívüli ülés volt a doktornő juttatásáról  
volt szó. 

Fábián Gusztáv
Az még tavaly volt. 

Mátraházi Zsuzsanna
 Tehát akkor tavaly novemberben volt. Csak ez most jutott eszembe. Tehát akkor az nincs 
benne.  Én  nekem ez  a  véleményem,  hogy  ezeket  ki  kellene  venni,  hiszen  saját  későbbi 
határozatunkat írjuk felül azáltal, hogy egy korábbi határozatot most megerősítenénk. 

Fábián Gusztáv
Én  tegnap  találkoztam  az  átadás-átvételnél  a  Közigazgatási  Hivatal  munkatársnőjével,  és 
megkérdeztem,  hogy  mi  történik  akkor,  ha  ezeket  most  nem  erősítjük  meg,  tehát  nem 
szavazzuk meg újra. Hát nem igazán tudott, ha jól sejtem konkrét választ adni. 

Vargyas Diána
 Igazából azt válaszolta, hogy ez már ugye egy formai dolog, ez már a lényegén nem változtat. 
Ezek élő határozatok. Tehát a megerősítés az pont azért kell, hogy a törvényesség meglegyen.  
És  ha  mi  valamivel  nem  értünk  egyet,  akkor  azt  napirendben,  új  határozati  javaslattal 
bármikor meg lehet változtatni, de már visszamenőleg ezt nem lehet nem elfogadottá tenni. 
Tehát a megerősítés az minden esetben szükséges. És ha valamelyik napirendi pont, például a 
körjegyzőséghez való csatlakozást, azt ma úgyis felvetik, abban határozatot hoznak, akkor az 
előző érvényét veszti.  

Mátraházi Zsuzsanna
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Én ezt bürokratikus dolognak tartom. Ha most újratárgyaljuk, akkor én most kivenném. Meg 
ugye volt olyan, amiről már döntöttünk. 

Vargyas Diána
Igazából itt  nem az újratárgyalás  a lényeg,  hanem az, hogy én rátehessem az aláírásomat.  
Tehát ez egy formai dolog. Hogy azok a határozatok – hogyha jön egy vizsgálat, ami előbb-
utóbb fog  jönni  -  nem érvényesek  az  én aláírásom nélkül.  Ez  komoly  következményeket 
vonhat maga után, hogy nem érvényesek, nem törvényes a képviselő testület működése. És 
hiába az előző testület nem erősítette meg, de ez ugye kötelezettség erre a testületre is. És 
elrendelheti a közigazgatási hivatal kötelezően ezeknek a megerősítését. Tehát ez már nem a 
képviselő-testület feladata, ez egy lehetőség arra, hogy én aláírhassam visszamenőleg ezeket a 
határozatokat, és én jóváhagyjam visszamenőleg, hogy ezek a jogszabályoknak megfelelően 
születtek.  Most  ha  csomagban  mindet  elfogadjuk,  amikkel  nem  értenek  egyet,  azokat 
természetesen  újratárgyalják  most  és  azzal  együtt  az  előző  határozatban  tárgyalt  dolog 
érvényét veszti, az új lép a helyébe. Tehát most elfogadják csomagban azt, hogy akkor el lett 
utasítva akkor az ábrahámhegyi körjegyzőség, abból nincsen probléma, mert most felvették 
napirendre és meg tudják szavazni. 

Somogyi Márk
Tehát akkor, ami mögöttünk van, arra kötelesek vagyunk helyeselni? 

Vargyas Diána
Nem a tartalmát kell helyeselni most, hanem a formáját. Hogy törvényesen lett meghozva. A 
megerősítés  erről  szól.  Az  abban  lévő  tartalommal,  ha  nem  ért  egyet,  van  lehetőség  új 
napirendi pontot felvenni vele kapcsolatban és újra határozni az ügyben. 

Somogyi Márk
Tehát mondhatjuk, egy olyan döntés, ami jegyző jelenléte nélkül lett meghozva, törvényes? 

Vargyas Diána
Én  felülvizsgáltam  –  egy  korábbi  ülésen  felülvizsgáltam  –  megvizsgáltam,  elolvastam  a 
korábbi  jegyzőkönyveket,  a  szavazások  megfelelően  zajlottak  le,  ezeket  a  határozatokat 
törvényeknek megfelelően hozták meg.

Somogyi Márk
A jegyzőkönyvből állapította meg?

Vargyas Diána
Igen. 

Somogyi Márk
Amit nem egy jegyző írt.

Vargyas Diána
Jegyzőkönyvvezető  készítette  el  és  május  1.  után  már  a  kővágóörsi  jegyző  felügyelte  az 
összeset, tehát avval már nincsen gond. De maga a jegyzőkönyv, az írásos része az hanganyag 
alapján készült,  azt  vissza lehet  hallgatni.  Azt nem lehet  megváltoztatni.  Tehát  ha valami 
probléma  van  a  jegyzőkönyvvel,  azt  meg  lehet  hallgatni.  A  Kővágóörsi  Polgármesteri 
Hivatalban el van mentve az írásos, illetve a szóbeli anyaga.
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Mátraházi Zsuzsanna
Én még annyit  tennék hozzá,  hogy ezeket  kivenném a csomagból,  és ha a  Közigazgatási 
Hivatal úgy gondolja, hogy ezzel probléma van, akkor jelzi, és akkor kénytelenek leszünk a 
továbbiakban  elfogadni.  Én  ezt  a  bürokratikus  játékot  nem  játszanám,  hogy  elfogadjuk, 
miközben nem is úgy gondoljuk és valóban nem volt törvényes az egész. 

Vargyas Diána
Csak én úgy gondolom, hogyha az egyik nem törvényes, akkor a másik sem. Tehát érti, hogy 
mi itt a probléma: Vagy mindegyik törvényesen lett meghozva, vagy egyik sem. Ezért írták 
így az állásfoglalást, hogy abban az időszakban hozott határozatokat kell megerősíteni. Tehát 
nem egy párat, amit jónak tartunk, hanem az összes határozatra vonatkozik a törvényesség, 
mert h 1-2 nem törvényes, akkor a többi sem törvényes. Tehát akkor érti, hogy mi a probléma. 

Mátraházi Zsuzsanna
Értem De szerintem a csomagból kivehetjük azokat. 

Vargyas Diána
Nem. Akkor az a 4 nem törvényes? Akkor megkérdezem: az a 4 határozat nem törvényesen 
lett meghozva? 

Mátraházi Zsuzsanna
Nem. Véleményem szerint azokat már felülbíráltuk. 

Vargyas Diána
Még nem mindet, mert van, amiről most fognak határozni. 

Mátraházi Zsuzsanna
De valamit már igen. 

Vargyas Diána
De  igazából  magán  az  alapon  nem  változtat.  Mert  például  a  korábbi  hatósági 
megállapodásnak a hosszabbítása nem október 31-re vonatkozott. Volt, ami márciusra – nem 
tudom pontosan, mi volt az első időpont – és ez folyamatos volt. De nincs, amit felülírjunk. 
Tehát igazából az összes többi későbbi határozatnak – hogy mondjam – az alapja, ami nincs 
meg. És ezért szükséges. És igazából, most ha a hatósági megállapodással probléma van, arra 
most ugye lehetőségük van – október 31-ig áll fenn – eldönteni, hogy akarják-e vagy sem. 
Innentől  kezdve  ez  a  határozat  én  úgy  gondolom,  nem jelenthet  problémát.  Ugyanígy  a 
körjegyzőséghez való csatlakozás: mert az egyértelmű, hogy akkor, avval a testülettel az nem 
lett elfogadva. Szabályosan, törvényesen lett meghozva. Ha nem értenek vele egyet,  akkor 
most új napirendként javasolták, új szavazás és egy új határozat lesz. De attól még a régit meg 
nem történté nem lehet tenni. Tehát az rendesen jegyzőkönyvben, kivonaton, lefűzve benne 
van a határozatok jegyzékében. És tényleg annyi kell, hogy én alá tudjam írni, és onnantól 
kezdve nem tud Önökbe belekötni a Közigazgatási Hivatal. 

Somogyi Márk 
Mi nem attól tartunk, hogy belénk köt valaki. Hanem végignéztünk egy olyan folyamatot az 
elmúlt  években, hogy egy jogellenes állapot  van,  és hoztak mégis  érvényesnek kinevezett 
döntéseket.  És ennél  úgy értem,  hogy mindhárman úgy gondoljuk,  hogy jobban meg kell 
gondolnunk  azt,  hogy  most  egyszerűen  csak  egy  ilyen  formai  mozdulattal  rábólintunk 
mindarra, amit kifogásoltunk idáig. Csak azért, mert a bürokráciai szempontok szerint ez így a 
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legegyszerűbb.  Ezen azt értem, ha most azt mondjuk erre a 4 dologra, hogy szabálytalan volt,  
akkor ez magával vonja az összes többit is? 

Vargyas Diána
Igen, mert akkor itt meg kell indokolni, hogy mi volt a döntés meghozatalában a szabálytalan. 
Nem a tartalmában.

Somogyi Márk
A körülmények voltak szabálytalanok.

Vargyas Diána
Nem.  Itt  maga  a  szavazás.  Tehát  itt  az  a  lényeg,  hogy  törvényesen  lett-e  megszavazva. 
Rendes, név szerinti szavazás volt, a képviselő-testület döntött. Az Ötv. illetve az SZMSZ. 
szabályi alapján eldöntötték. Hogy akkor ott született-e határozat, vagy nem, nemleges döntés, 
hogy mit tartalmaz a határozat, hogy mi a tartalma, az már nem vizsgálható utólag. Maga a 
törvényesség itt a lényeg, nem a tartalma. A tartalmát most van lehetőségük változtatni. 

Petrovits László
Én annyit  szeretnék  hozzáfűzni,  hogy –  nem is  tudom – második  vagy harmadik  üléssel 
ezelőtt a csatorna társul megalakítását döntötte el az önkormányzat. Rengetegen voltunk itt. 
Mindenkit odainvitáltak, hogy a jelenléti ívet írja alá, név szerint. Mindenki aláírta a jelenléti 
ívet, vagy legalábbis a 90%-a. Itt az ügyet megtárgyalták, volt egy szünet. Az embereknek a 
fele  elment.  Maradt  itt  fele  annyi  ember,  mint  amennyi  a  jelenléti  íven  volt.  Azokkal 
megszavazták többségben a csatornatársulatot, és a teljes jelenléti ívet adták be, mint szavazó 
emberek. 

Vargyas Diána
Én  akkor  erre  azt  tudom mondani,  hogy  a  csatorna  társulat  ugye  nem az  önkormányzat 
intézménye, az egy tőlünk független dolog. Én az nem is vizsgálom, úgy gondolom, nem is 
kell  vizsgálnom.  A  törvényesség  vizsgálata  egy  képviselő-testületen  úgy  zajlik,  hogy 
megnyitja  az  elnöke,  a  polgármester,  illetve  most  a  korelnök.  A  testületi  ülés  elején 
megállapítja, hogy jelen van 3 fő. 3 fővel határozatképes. És a határozatképességet az ülés 
egész  időtartama  alatt  vizsgálni  kell.  Tehát  ha  egy  képviselő  testületi  ülésen  időközben 
távozik  egy  képviselő  és  nem  szavaz,  akkor  az  a  jegyzőkönyvben  szerepel.  Tehát  az  ő 
szavazata  nem szerepel,  mert  nem szavazott.  És főleg itt,  hogy név szerinti  szavazás volt 
mindig, vissza lehet követni az összes ülést ebben az évben, a jegyzőkönyv – a szóbeli és az 
írásbeli – alapján, ki, mikor, hol, mit szavazott, ott volt, nem volt ott. Úgyhogy igazából ilyen 
probléma itt nem merült fel. Pont ezért vizsgáltam meg az összes jegyzőkönyvet. 

Fábián Gusztáv
Azt szeretném mondani – a Petrovits úrnak mondom – hogy az nem önkormányzati ülés volt, 
hanem csatorna társulati alakuló ülés. És egyébként egyetértek, hogy az valóban így helytelen 
volt,  ahogy ez történt.  Csak ugye jogász nem volt  a helyszínen,  és ebből kifolyólag  nem 
lehetett érvényesíteni azt a jogot, hogy bebizonyítsuk, hogy ez szabálytalan volt. 

Deákné Sabján Éva 
Egy kérdésem lenne, ha megengeditek evvel kapcsolatosan. Jegyző asszony! Ha ezt Ön, ezt 
az elmaradt dolgot aláírja most, akkor tulajdonképpen ezzel az egész vitás kérdésnek a jogi 
részét Ön vállalja? 
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Vargyas Diána
Persze. A törvényességet. 

Fábián Gusztáv 
Azt szeretném mondani, hogy a 4 határozatból az első 2 a körjegyzőséghez való csatlakozás 
elutasítása,  ez  ma  napirendi  ponton  lesz.  Tehát  ezt  ma  valószínűleg  felülírjuk,  ezt  a  két 
határozatot. A másik, a hatósági társulási megállapodás meghosszabbítása meg érvénytelen, 
mert  az  egyik  az  első  hó 28-tól  második  hó 15-ig  volt,  az  utolsó,  amit  azon a  bizonyos 
második hó 15-én megszavaztuk az egész év végéig szóló hatósági társulást. Ezt megint csak 
már  felülírtuk,  mert  erről  már  szavaztunk,  hogy  ezt  a  hatósági  társulási  megállapodást 
megváltoztattuk, úgy – egy másik érvényes szavazással, amikor már volt jegyző – október 31-
ig tart. Tehát igazából, ha megszavazzuk, ha nem, ezen már változtattunk. Egyedül csak a 
körjegyzőséghez való csatlakozás elutasítása az, amire azt mondom, hogy – nekem mondjuk 
személy szerint nem az a véleményem, én ott a csatlakozásra igent szavaztam – most módom 
nyílik, napirendre tűztük a csatlakozást. Most módunk nyílik ezt felülírni. Tehát igazából a 
hatósági  társulási  megállapodás  hosszabbítását  már  felülírtuk,  mind  a  kettőt.  Egyedül  a 
körjegyzőséghez  való csatlakozás..  Én azt  mondom,  hogy javaslom.  Mert  most  már  én is 
értem, hogy igazából ez egy jogi procedúra az egész. A körjegyzőséghez való csatlakozást 
most  megtárgyaljuk  napirendi  pontban,  és  azonnal  hozhatunk  olyan  határozatot,  hogy ha 
akarunk, csatlakozunk körjegyzőséghez. Tehát én csak azt szeretném mondani, hogy igazából 
én sem venném ki, de én vetettem ezt fel,  hogy ezt beszéljük meg, a tisztázás érdekében. 
Tehát a második hó 15-i megállapodást már megszavaztuk egy újjal. Tehát ez már nem is 
érvényes, mert most már egy új van. Az első hó 28-ait a második hó 15-i írta felül. Tehát az  
sem érvényes. Én azt tudnám mondani, hogy a körjegyzőséghez való csatlakozás elutasítását 
ebben a csomagban el tudjuk fogadni, mert azt a mai napon azonnal újratárgyaljuk. Tehát nem 
tudom, hogy akkor ez így elfogadható?

Somogyi Márk 
Csak  például  Kővágóörssel  Salföldnek  van  egy  szerződése.  Ami  alapja  ennek  a 
meghosszabbítás megszavazásnak. 

Fábián Gusztáv 
Igen,  de  azt  a  legutolsó  szavazást,  ami  teljesen  érvényes  körülmények  között  zajlott,  4 
igennel, jegyző jelenlétében. Az már felülírta ezeket a korábbi megállapodásokat. És azt is 
módosíthatjuk akár  milyen  formában.  Tehát  azt  is  napirendre  tűzhetjük,  ha akarjuk,  hogy 
holnap felmondjuk a megállapodást, vagy meghosszabbítjuk akár december 31-ig. Ezt szintén 
megcsinálhatjuk.  Én  most  így  azt  tudom javasolni  a  testületnek,  hogy  fogadjuk  el  ezt  a 
javaslatot.  Megbeszéltük,  nem találok benne olyan veszélyes  pontot,  hogy az esetleg ránk 
hátrányos lehet. A testület egyetértésében, mi ugye Ábrahámhegyhez szeretnénk csatlakozni, 
nem hiszem,  hogy ez  problémát  okozna,  ha  mi  ezt  utólagosan  elfogadnánk.  Csak a  jogi 
helyzet rendbe jöjjön. 

Somogyi Márk 
Tehát most elfogadjuk, hogy akkor leszavazta a testület? 

Fábián Gusztáv 
Igen. De módunk van most, a mai napon ezt megtárgyalni. 

Mátraházi Zsuzsanna 
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Nekem egyetlen egy kérdésem van. Bizonyára a jegyzőnő is emlékszik. A hatósági igazgatási 
társulással kapcsolatos határozatokról van szó. Én úgy emlékszem, hogy ott a határozatban 
csak  az  szerepelt,  hogy  mi  azt  kérjük  a  Kővágóörsi  Testülettől,  hogy  szíveskedjék  ezt 
napirendre tűzni, hogy ő is október 31-én szeretnénk befejezni ezt. 

Fábián Gusztáv
Nem.  Ott  mi  határozottan  megszavaztuk  az  összes  módosítást,  a  felmondási  lehetőség 
szabadságát,  október  31-ét  megszavaztuk.  És ez átkerült  Kővágóörsre,  és ott  megszavazta 
szintén a testület, még a régi.

Vargyas Diána 

Módosítva lett.     

Fábián Gusztáv 
Módosítva lett. A határidő lett módosítva, az, hogy 15 nap alatt fel lehet mondani, mindenféle 
retorzió nélkül fel lehet mondani. Ezeket a legfontosabb részeket módosítottuk benne.

Mátraházi Zsuzsanna
Tehát ezek a módosítások érvényesek. Megszülettek annak ellenére, hogy ezt csak az egyik 
fél fogadta el a múltkor, a másik nem.

Fábián Gusztáv
Mind a két fél. 

Vargyas Diána 
Mind a két fél. Ez úgy működik, hogy a közös megegyezés: Pont ez volt még ott kérdéses. 
Azért van szükség közös megegyezésre, mert az Ötv. szabályozza a hatósági társulást. Mind a 
két társulni kívánó félnek el kell fogadni. Először ezen az ülésen fogadtuk el, azután elküldtük 
a kővágóörsi ülésre, majd ott ők is elfogadták. És én pont beszéltem erről az ottani jegyzővel.  
Valami olyan dologhoz ők nem ragaszkodnak, amihez a másik fél nem. Ők is elfogadták a mi 
javaslatunkat.  A  két  határozat  alapján  módosítva  lett  maga  a  hatósági  társulásnak  a 
szerződése. Tehát ez egy élő, október 31-ig tartó, amiket Önök megszavaztak módosításokkal 
élő szerződés. 

Mátraházi Zsuzsanna
Köszönöm  szépen.  Csak  erről  hivatalos  értesítés  nem  érkezett  nekünk  eddig,  hogy  a 
kővágóörsi  testület  ezt  tárgyalta,  és  hogy  milyen  döntést  hozott.  Köszönöm  szépen  a 
tájékoztatást.  

Fábián Gusztáv
Azt akartam mondani, hogy sajnálattal a polgármester asszony nem tájékoztatott bennünket. 
Mi tudtuk meg később, mikor ez megtörtént. Nos, így nem tudom javasolni, hogy vegyük ki. 
Azt  tudnám javasolni,  hogy egybe  – itt  a  határozati  javaslat  –  fogadjuk el.  (Felolvassa  a 
határozati javaslatot, mely a jegyzőkönyvhez van csatolva) Szavazásra teszem fel a kérdést. 

Somogyi Márk 
Egyetértés ellenére jóváhagyjuk? 

Fábián Gusztáv 
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Most azt  teszem fel,  hogy aki  igennel  szavaz,  tegye  fel  a  kezét.  A képviselő  úr bárhogy 
szavazhat. 

Somogyi Márk
 De ha mi most jóváhagyjuk, azt jelezhetjük, hogy nem értünk vele egyet? 

Fábián Gusztáv 
Természetesen, ez a jegyzőkönyvbe belekerül. 

Vargyas Diána 

Minden aggályuk, ami itt elhangzott, a jegyzőkönyvbe belekerül. De Ön most dönthet úgy, 
hogy nemmel szavaz vagy tartózkodik. Ehhez Önnek joga van. Az aggályokat az előzőekben 
jelezték, ez mind benne lesz a jegyzőkönyvben. 

Fábián Gusztáv 
Megkérném a testületet, hogy aki a határozati javaslattal egyet ért, az tegye fel a kezét. 

Szavaznak. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja a javaslatot, és meghozza az alábbi határozatot: 

67/2010. (VIII. 23.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete
a  2010.  január  1.  és  április  30.  között  hozott 
határozatait illetve rendeleteit fenntartja, megerősíti. 

9.  Bursa  Hungarica  Felsőoktatási  Önkormányzati  Ösztöndíjpályázaton  való  indulás 
Előadó: Fábián Gusztáv polgármester

Fábián Gusztáv
A  következő  napirendi  pontunk  a  Bursa  Hungarica  Felsőoktatási  Önkormányzati 
Ösztöndíjpályázaton való indulás. Ugye egy kicsit késésben vagyunk, de szeretnénk indulni. 
És amit a jegyző asszony hozott, kitesszük a felhívásokat. A két pályázati anyag, nézzék meg. 
Ha erről tájékoztatást adna:

Vargyas Diána 
Én annyit mondanék, hogy egyeztettem a Hivatalban a kollégával, aki evvel foglalkozik. Az 
önkormányzatoknak  a  Bursa  Hungarica  Ösztöndíjpályázathoz  való  csatlakozási  határideje 
szeptember 30 volt. Ugye ez az ismert okok miatt nem sikerült. Már ez a két pályázati anyag 
azoknak, akik részt kívánnak venni, az önkormányzat illetékességi területén lakó diákoknak a 
pályázati anyaga. Nekik is van ugye határidő. Ha jól tudom, október 29. És azt beszéltem meg 
a  kollégával,  hogyha  mi  itt  most  határozni  tudunk,  és  csatlakozni  kívánunk,  akkor  ezt 
sürgősséggel  megküldjük az illetékes  szervnek,  illetve  írunk egy levelet,  hogy miért  nem 
sikerült határidőben ezt e nyilatkozatot megtenni. Kérünk valami rendkívüli méltánylást, hogy 
utólag mégis fogadják el. Elméletileg ez államtitkári szinten kerül elbírálásra, a méltányosság. 
Azt mondta nekem az ügyintéző, a Bárány Gyula, hogy van rá szerinte remény, hogy esetleg 
elfogadják. Ezért tartom fontosnak, hogy minél hamarabb határozzanak ez ügyben. 

14



Fábián Gusztáv 
Tehát  tulajdonképpen  mindannyian  tudjuk,  hogy  miről  van  szó.  A  felsőoktatásban,  a 
hátrányos helyzetű illetve az arra jogosult családok gyermekeinek bizonyos támogatást adunk. 
Az önkormányzat ad hozzá pénzt, a megye és az Oktatási Minisztérium. 

Somogyi Márk 
Egyenlő arányban? 

Fábián Gusztáv

Egyenlő  arányban,  de  nem mindegyik  ad.  Az önkormányzatnak  mindenképpen  kell  adni, 
amennyit a megyei hivatal ad. Ha 2000 Ft-ot, akkor 2000 Ft-ot tesz hozzá a… de mondjuk a 
képviselő asszony jobban ismeri. 

Mátraházi Zsuzsanna 
Ad valamennyit az önkormányzat, tehát a települési önkormányzat, ezek után jut a dolog a 
megyei önkormányzathoz, aki vagy ugyanannyit ad, tehát ugyanannyit szoktak adni, mint a 
települési önkormányzat.  És az Oktatási Minisztériumnak illetve az Oktatási Intézménynek 
ugyanannyit kell adni. Tehát így háromszorozódna. Az előző években az volt a tapasztalat, 
hogy  a  megyei  önkormányzat  nem  adott,  tehát  nem  járult  hozzá.  Következésképpen  a 
települési önkormányzattól ment, és utána az Oktatási Minisztériumtól. 

Fábián Gusztáv
Mindenképpen  jogosultság  alapú,  tehát  olyan  családok  kaphatják,  akik  anyagilag  erre 
rászorulnak. 

Somogyi Márk
És eddig milyen összegekről volt szó? 

Fábián Gusztáv 
Hát én, ha jól tudom…

Mátraházi Zsuzsanna 
2000 Forint.  

Fábián Gusztáv
2000  Forint.  Amit  az  önkormányzat  adott.  És  ahhoz  járult  még  2000  Ft  az  Oktatási 
Minisztériumtól. 

Somogyi Márk
És ez havi?

Mátraházi Zsuzsanna
Ez egy tanévre szól. És a tanév ugye 10 hónapon keresztül tart, tehát 10-szer. 

Somogyi Márk
Tehát tízszer 2000 Ft? 

Mátraházi Zsuzsanna
Igen. 
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Fábián Gusztáv
Főiskolára vagy egyetemre járó salföldi családok gyermekeiről van szó. 

Somogyi Márk 
És az önkormányzat nem kap ezért állami támogatást? 

Fábián Gusztáv 

Nem. Fizetnie kell a gyerekeknek. Ez költségben, amennyiben ha mondjuk 4 indul, és 2000 
Forintot szavazunk meg, az havi 8 ezer forint 10 hónapon keresztül.  

Mátraházi Zsuzsanna 
De lehet módosítani is az összeget. 

Fábián Gusztáv
Felolvasom a határozati javaslatot. (a határozat javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva)
Tehát most ugye most kiírjuk, kiírnánk a pályázatot. A bejövő, minél hamarabb bejönnek a 
pályázatok,  mi  elbíráljuk  egy  gyors  ülésen  és  akkor  mehet  a  dolog  tovább.  Tehát  akkor 
felteszem szavazásra…

Somogyi Márk 
Ezzel  kapcsolatban  nekem  csak  az,  hogy  ez  egyértelmű,  hogy  ez  nevetséges  összeg  és 
egyértelmű, hogy jó lenne támogatni azokat, akik erre jogosultak. Másrészről pedig az van 
bennem, hogy most Salföld szerintem bármelyik lakosánál is szegényebb. És ez, hogy minden 
fillér  számit  most,  amíg  ilyenek  az  anyagi  állapotok.  Ez  a  kettő  dolog  van  bennem.  Ez 
igazából csak egy ilyen vélemény. 

Fábián Gusztáv
Ugye itt még az összegről nem határozunk. 

Somogyi Márk
Elvileg magával  a támogatással  én egyet  értenék, mert  nyilván,  persze… Csak jelent-e ez 
annyi  segítséget  a  támogatottnak,  amekkora  áldozatot  az önkormányzatnak  most,  ebben a 
helyzetben? 

Fábián Gusztáv 
Hát én ezt most nem tudom megmondani, hogy a támogatottnak ez mekkora segítség.

Mátraházi Zsuzsanna
A pályázatok beérkeznek, akkor tudunk rá válaszolni. 

Fábián Gusztáv
Egy  diáknak  minden  összeg  fontos.  Természetesen  mi  csak  szerényen.  Mert  van  olyan 
önkormányzat azt hiszem, ahol 10 ezer forintot adnak. 

Somogyi Márk 
Bárcsak mi is tudnánk annyit adni. 

Fábián Gusztáv 
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Erről  itt  most  nincs  szó.  Itt  pusztán  csak  az,  hogy  indulunk.  Tehát  azonnal  beadjuk 
sürgőséggel ezt a határozatunkat, elküldjük. Tehát felolvastam a határozat-javaslatot, és akkor 
kérdezem a testületet. Szavazzunk, hogy részt vegyünk-e a pályázaton, vagyis nem pályázat, 
bocsánat. Az ösztöndíjrendszerben részt vegyünk-e. Kérdezem, aki igennel szavaz, tegye fel a 
kezét.

Szavaznak.

Megállapítja, hogy a képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja a javaslatot, és meghozza az alábbi határozatot: 

68/2010. (X.13.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete
csatlakozni kíván a hátrányos helyzetű felsőoktatási
hallgatók,  illetőleg  a  felsőoktatási  tanulmányokat 
kezdő  fiatalok  támogatására  létrehozott  Bursa 
Hungarica  Felsőoktatási  Önkormányzati 
Ösztöndíjrendszer 2011. évi fordulójához.

A képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy a 
nyilatkozatot  írja  alá,  a  pályázatokat  írja  ki,  majd 
elbírálásra terjessze a képviselő-testület elé.

Felelős: polgármester
Határidő: folyamatos

10. Salföld Község Önkormányzata 2010. I. féléves beszámolójának elfogadása 
Előadó: Fábián Gusztáv polgármester 

Fábián Gusztáv 
Tehát  akkor  most  következik  a  beszámoló  a  salföldi  anyagi  helyzetről,  illetve  Salföld 
költségvetéséről.  Hát  ezt  tulajdonképpen a  képviselő-asszony társammal  mi  már  átnéztük. 
Volt már egyszer napirenden, csak nem került szavazásra. Röviden arról van szó, hogy ez a 
július  31-i  állapot,  az  elköltött  összegekről.  Itt  mondanám  rögtön  a  végösszeget:  az 
előirányzatunk volt egész évre a módosított 2010-es alap előirányzat 16.222.000 Ft., az össz. 
költségvetés. És teljesítés volt július 31-én 11.348.000 Ft. Ezt körülbelül úgy kell elképzelni, 
hogy az első félévben több volt a kiadás, mint a bevétel. Ez mostanában kezd majd rendbe 
jönni. Mert ugyanis az történt, hogy a törvénytelen alapállásunk, a költségvetést nem fogadtuk 
el folyamatosan, 4 hónapig, emiatt teljesen lemaradt az önkormányzat az állami támogatásról. 
Több  hónap  kimaradt  az  állami  támogatásból,  ami  aztán  a  második  félévben  kezdett  el 
csordogálni  az  állami  pénz.  Így  egy  jelentős,  ilyen  teljesítési  hiány  van.  Én  azt  tudom 
mondain,  hogy ezen már  túl  vagyunk.  Most  már  a  harmadik  negyedévi  beszámolót  kéne 
elemeznünk. Amiről tudni kell, hogy most amit az átadás-átvételnél láttam, kicsit rendbejött a 
költségvetés, több volt a bevétel. Gyakorlatilag a nulla határán ugrálunk balra-jobbra. Ez egy 
félévi állapot. Én azt tudom mondani, hogy fogadjuk el. Ezen már túl vagyunk. Nem tudom, 
hogy a képviselő társaimnak van hozzá fűzni valója? Különösebben.. Még egyszer mondom, 
ezen már túl vagyunk, ezen a féléves beszámolón. Én szeretném javasolni, hogy fogadjuk el. 
Amennyiben nincs  hozzászólás,  akkor  felteszem javaslatra,  hogy Salföld költségvetésének 
első féléves beszámolóját, aki elfogadja, kérem, jelezze, aki igennel szavaz. 
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Szavaznak.       
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja a javaslatot, és meghozza az alábbi határozatot: 

69/2010. (X.13.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete
                                  elfogadja Salföld Község Önkormányzata 2010. évi 
                                  I. féléves beszámolóját.

11. Iskolakezdési támogatás összegének meghatározása
Előadó: Fábián Gusztáv polgármester

Fábián Gusztáv 

Következő napirendi pontunk az iskolakezdési támogatás összegének meghatározása. Hát ez 
majdnem  kapcsolódik  ahhoz,  amit  a  képviselő  úr  itt  mondott.  Most  azt  kell  nekünk 
megállapítani, hogy a jogosultak, az iskolakezdési támogatásra jogosultak – amiről kaptunk 
egy  picike  kis  papirkát  a  rendeletünkből  –  ez  elolvastuk.  (Felolvassa,  csatolva  a 
jegyzőkönyvhöz) Tehát az iskolakezdési támogatásunk mindenkire vonatkozik, itt Salföldön, 
aki  iskolába  jár.  Ennek  az  összegét  egy rendeletben  kell  meghatároznunk.  Én  azt  tudom 
mondani,  hogy  ez  évről-évre  kevesebb,  ha  jól  tudom.  Hát  most  pontosan  nem  tudom 
megmondani, hogy hány gyermeket érint a támogatás. Tekintettel, hogy itt is némi spórolást 
kell eszközölnünk, ugye éppen erről beszéltünk az előbb. Javaslatot szeretnék a testülettől, 
hogy  hány  ezer  forint  lenne.  Hozzá  kell  tennem,  hogy  a  kifizetésünkkel  problémák  is 
lehetnek, mert ezt csak akkor tudjuk kifizetni a tanulóknak, ha a kasszában pénz van. Tehát én 
azt tudom mondani, hogy szerény iskolakezdési támogatást tudok támogatni. De erre kérnék 
javaslatot a testülettől.

Somogyi Márk 
Ez eddig mennyi volt? 

Fábián Gusztáv 
Ez volt már 7000 Ft, aztán lett 5000 Ft. 

Mátraházi Zsuzsanna 
Nem, ez 7000 Ft. Most kérdeztem meg tegnap. 

Somogyi Márk
Ez egyszeri? 

Fábián Gusztáv 
7000 Ft, ez egyszeri iskolakezdési támogatás. És ezt október 31-ig kell kifizetni. 

Mátraházi Zsuzsanna
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Bocsánat, én azt szeretném csak megjegyezni, hogy itt szeptember 31-i kifizetés van, tehát ez 
nem a mi feladatunk lett volna, hanem még az előző testületé. És emiatt szerintem módosítani 
is kell, mert szeptember 31-ig kizárt dolog, hogy ki tudjuk fizetni.

Fábián Gusztáv 
Igen, a rendelet szerint szeptember 31. 

Mátraházi Zsuzsanna 
Tehát ez nem is a mi feladatunk lett volna. 

Fábián Gusztáv
És még be kell  mutatni az iskolalátogatási  igazolást  is az érintetteknek. Akkor most ezt a 
rendeletünket módosítani kellene. Ez most nem is tudom, hogy melyik rendeletünkben van. 

Vargyas Diána 
A szociális ellátásokról szóló rendeletben. 

Fábián Gusztáv 

A szociális  ellátásokról  szóló  rendeletet.  Hát  akkor  azt  tudom  mondani,  hogy  most  egy 
rendkívüli  határozati  javaslatot fogok benyújtani:  a szociális ellátásokról szóló rendeletünk 
21.  §-ának  (4)  bekezdésében  módosítjuk  az  idő-  számot.  Tehát  a  jelen  szöveg  szerint  a 
támogatás kifizetése évi egy alkalommal augusztus 1-től szeptember 31. közötti időpontban 
kerülhet sor. Ezt úgy szeretném módosítani, hogy javaslom a testületnek október 31-ét írjuk 
be.  

Mátraházi Zsuzsanna 
És  én  javaslom,  hogy  módosítsuk  az  augusztus  1-jét  is,  hiszen  ennek  feltétele,  az 
iskolalátogatási igazolást bemutassák. Azt augusztusban nem fogják tudni.

Fábián Gusztáv 
Igen, ezt is érthető. Akkor módosítjuk úgy, hogy a kifizetésre szeptember 1. és október 31. 
közötti időpontban kerüljön sor. Akkor most felteszem szavazásra, hogy…

Somogyi Márk 
Bocsánat.  Nekem  ezzel  kapcsolatban,  hogy  ugye  itt  az  van,  hogy  egy  olyan  összeget 
odaígérünk, ami az önkormányzatnak valószínűleg nem lesz meg. 

Fábián Gusztáv 
Meglenni  meg  lehet  október  31-ig.  Nem  azt  mondom,  hogy  abszolút  nem  lesz,  csak  a 
kifizetéseknél valószínűleg előbbre kell venni az iskolakezdési támogatás kifizetését, ha már 
megszavazzuk, 31-éig kötelességünk kifizetni annak, aki az igazolást behozza. 

Somogyi Márk 
Csak a banki kölcsön felvétellel kapcsolatban: ilyen esetben lehet, hogy azt lehet, hogy egy 
ilyen kifizetésért nem vesz fel a falu kölcsönt, hanem a lehetőségei szerint adagolva fizeti ki? 
Ez működhet, vagy nem?    

Fábián Gusztáv 
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A  rendeletben  nincsen  részletfizetési  dolog.  Itt  egy  összegben  a  házipénztárból  történik 
kifizetésre.

Somogyi Márk
Értem.  Csak nagyon  jó  lenne  felajánlani  támogatási  összeget,  nagyon  fontos  lenne.  Csak 
ugyanakkor meg ígér az önkormányzat, ezért megterheli magát.

Fábián Gusztáv 
Nekünk  most  az  összeget  meg  kell  állapítanunk.  Jelenleg  személy  szerint  nem  tudom 
javasolni a 7000 Forintos összeget. 

Mátraházi Zsuzsanna
Én is egyet értek, hogy csökkenteni kell. 

Fábián Gusztáv 
Egy  minimális  összeget  mindenképpen  tudnék  javasolni,  függetlenül  a  jelenlegi  anyagi 
helyzetünktől. Mert mondhatnám, hogy ne, idén maradjon el az iskolakezdési támogatás. 

Somogyi Márk 
Ne, ez nagyon fontos. 

Fábián Gusztáv
Bocsánat,  először szavazzunk a módosításról,  hogy akkor megszavazzuk,  hogy a szociális 
rendelet 21. §-ának (4) pontja megváltozik, az időintervallum része: szeptember 1-től október 
31-ig. Aki evvel egyetért, az kézfeltartással jelezze. 

Szavaznak. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja a javaslatot, és meghozza az alábbi határozatot: 

70/2010. (X.13.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete
                                  módosítja a szociális ellátásokról szóló rendeletének 
                                 21. §-ának (4) bekezdését az alábbiak szerint: 
                                 A kifizetés ideje szeptember 1. és október 31. között  
                                 esedékes.

A képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy a 
rendelet  módosítását  terjessze  be  a  képviselő-
testület következő ülésére.

Felelős: polgármester
Határidő: következő képviselő-testületi ülés

Fábián Gusztáv 
És hát akkor ebben a helyzetben folytatjuk azt, hogy ezek után kérem a tisztelt testületet, hogy 
javaslatot tegyen az összegre. 

Mátraházi Zsuzsanna 

20



Én  ez  ügyben  szeretnék  tartózkodni,  mert  némiképp  érintett  vagyok,  hiszen  gyerekeim 
vannak. De feltétlenül én is úgy gondolom, hogy csökkenteni kell a 7000 Forintot. A kényszer 
visz rá bennünket, nem azért, mert így akarjuk. 

Somogyi Márk
Az ember szíve, sőt az esze is azt mondaná, hogy inkább növeljük. De a lehetőségeket nézve 
meg igazából a 0 felé kellene törekednünk. Úgyhogy nem tudom.. 7000 volt eddig? 

Fábián Gusztáv 
Sajnos azt kell mondjam, hogy egy drasztikus csökkentést tudnék én javasolni. 

Somogyi Márk 
Mindenképp az lenne a cél,  ha csökkentjük.  És ha Salföld anyagi  helyzete  jobb lesz,  ezt 
mindenképp érdemes visszanövelni. 

Fábián Gusztáv 
Most van egy olyanunk, hogy valamennyi összeg eleve meg van szavazva a költségvetésben. 
Ehhez persze nekünk nem kell ragaszkodni, mert nyilván lehet, hogy ott 7000 Ft van beírva. 
de  mivel  tudjuk,  hogy  állandóan  hiányban  vagyunk,  az  a  7000  Forint  az  úgy  van 
megszavazva, hogy éppen egy ilyen szituációban, a mostaniban nincs banki hitel, semmi pénz 
nincs. Ilyenkor nagyon meg kell gondolni, hogy azt az összeget felhasználjuk.

Somogyi Márk 
7000 se sok, de 5000 alatt már lehet, hogy nevetségessé válna. 

Fábián Gusztáv

Én nem mondanám, hogy nevetséges. 

Petrovits László  
4000 Ft. 

Somogyi Márk
Kifizetni sok, de aki megkapja, annak kevés.  

Fábián Gusztáv
Én megmondom őszintén, iskolakezdési támogatásnak 7000 Ft se sok, mikor 30.000 Ft egy 
iskolacsomag mondjuk egy családban. Jó, itt támogatok egy javaslatot, ami a jelenlévőktől 
hangzott el: 4000 Forintot tudnék javasolni. Remélem, ki tudjuk fizetni időben.

Mátraházi Zsuzsanna 
De  szerintem  hozzá  kellene  tenni,  hogy  mindenki  tudja,  ha  nem  időben  fizetjük.  Tehát 
mindenki hozza be a dokumentumokat.

Fábián Gusztáv 
Először mindenkit kérünk.

Mátraházi Zsuzsanna 
Igen, kérjük, és utána pedig a türelmüket kénytelenek vagyunk kérni. 
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Somogyi Márk
Ezért kérdeztem ezt a banki dolgot. 

Fábián Gusztáv 
Egyébként  a  banki  dolog most  még  majd  napirenden  fog szerepelni,  a  vegyes  ügyekben, 
pontosan azért, hogy a banka el fogunk menni, hogy áttekintsük a helyzetet a mai nap során. 
Az alakuló ülés után már ezt fogjuk intézni. 

Mátraházi Zsuzsanna 
Egyébként  nincs  kölcsön keret,  amit  mondtál.  Kölcsön keret  már  nincs,  már  nem tudunk 
kölcsönt fölvenni. Azért mondom, mert említetted, hogy kölcsönt föl venni a mit tudom én 
melyik támogatásra. Kölcsönt már nem tudunk, mert a kölcsönkeret az kimerült. 

Fábián Gusztáv
Itt  van  a  kezemben  a  11-i  bankszámlakivonatunk.  Van  benne  némi  bevétel,  de  a 
hitelfedezetünk az jelenleg már 0 Ft, tehát az le van nullázva. Már mi hitelt nem kapunk a 
banktól. Van rajta körülbelül, ha jól számolom, mondjuk…

Somogyi Márk 
Ez az, ami még mindig nem kristálytiszta, egyikünk számára sem. 

Fábián Gusztáv 
Ez kristály tiszta, és sajnos ez egy nagyon kristálytiszta adat. Tízedik hó 11-én a bankban 
Salföld Önkormányzat számláján körülbelül 120 ezer forintnyi bevétel volt, csak a kiadásaink 
még mindig 180 vagy akár 200 ezer forint is lehet. Tehát amit azonnal ki kéne fizetni ebből a 
120 ezer forintból. A probléma az, hogy a likvid-hitelünknek vége. Tehát az nincs. Most azt 
csinálja a bank, hogy nem fizeti ki, nem küldi ki a pénzt, mert egyébként ő megfinanszírozta 
mindig azonnal. 

Somogyi Márk 
Ezt értem.  Csak az nem volt  még világos  tegnap,  hogy tartozunk,  vagy csak annyi  hitelt 
kapunk.

Fábián Gusztáv 
Nem tartozunk. Hanem feléltük a likvid-hitelt.  És úgy számítják, hogy mikor megkérjük a 
támogatást, hogy 2, 5 milliós likvid-hitelt használtunk fel január 1-től mai napig, és azt el is 
használtuk.  Ennyi  a  hiány.  De  ez  nem  úgy  hiány,  hogy  a  banknak  tartozunk,  ha  jól 
értelmezem, hanem ez a pénz nem lett volna egész évben, ez a 2,5 milliós banki likvid-hitel, 
akkor  előbb-utóbb bedől  az  önkormányzat  költségvetése.  Mert  ez  a  gyors  pótlás,  nagyon 
gyors segély. Tehát ezt úgy próbálom érzékeltetni, hogy Magyarországnak – hasamra ütök – 
40 milliárd dolláros adóssága van, ezt mindig csak likvid-hitelekkel tudja csak finanszírozni. 
Nem tudja  visszafizetni  soha  a  40  milliárdot,  hanem mindig  felvesz  újabb  hitelt,  amivel 
mindig kicsit visszafizeti. 

Somogyi Márk 
Én azt nem értem ebben, hogyha falu nem tartozik a banknak, és mindent visszafizetett neki, 
amit kölcsönkapott, akkor pedig miért nem adhat a bank kölcsön? 

Fábián Gusztáv
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Azért, mert ezt most meg kell hosszabbítanunk, vagy azonnal módosítatunk kell a likvid-hitel 
szerződést. Azt be kell terjeszteni ide az önkormányzat  elé, és az önkormányzat  dönthet a 
likvidhitel  módosításáról.  De  ahhoz  meg  kell  kezdenünk  a  tárgyalásokat.  Mert  most 
lenulláztuk a likvid-hitelt. Ezt a mai napon meg fogjuk tenni. 

Somogyi Márk 
Jó. 

Fábián Gusztáv 
Jó? Tehát  ezt azonnal,  ezt  a mai  napon evvel kezdjük. Hát ezért  ültünk össze,  hogy még 
legyen időnk csinálni valamit.  Nagyon megy az idő. Akkor maradjunk annyiban,  hogy én 
tettem egy javaslatot 4000 Forintra. Ez körülbelül, ha jól sejtem… hát azt nem tudom fejből, 
hány gyereket érint. 

Mátraházi Zsuzsanna
Nincs itt az éves költségvetés? 

Fábián Gusztáv
Azt hiszem 10. Sok van. Mert ugye nálatok is van – mert ugye ez mindenkire vonatkozik a 
felsőoktatásban – nálatok is van…

Mátraházi Zsuzsanna
Három. Nálatok három, Mónika öt.

Fábián Gusztáv
Mónikáéknál nem öt.

Mátraházi Zsuzsanna
Azért mondom, hogy öt. Kettőt adtam hozzá. Akkor öt. 

Fábián Gusztáv 
Szalayéknál még mindig…

Mátraházi Zsuzsanna
Három. Akkor az nyolc. Nálad a lányod? Itt van bejelentve? 

Fábián Gusztáv
Nem, most nincs bejelentve, nincs tanintézetben. Ő nem.  

Mátraházi Zsuzsanna
Igen, az nyolc. Akkor nálunk három, az tizenegy. Niki? Tizenkettő. 

Fábián Gusztáv
Tizenkettő. Ez gyakorlatilag 48 ezer forintnyi kiadást jelentene, ha ezt most megszavazzuk, 
4000 Forinttal számolva. Jó. Van még hozzászólás? Nincs. Akkor azt kell mondjam, hogy 
felteszem  szavazásra,  mely  szerint  Salföld  Önkormányzata  az  iskolakezdési  támogatásra 
jogosultaknak  fejenként  4000  forintot  ad.  Ez  tizenkét  főt  érint  körülbelül.  De  majd  ezt 
pontosítjuk. Aki ezzel egyetért,  kérem, jelezze, aki igennel szavaz. 
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Szavaznak. 
Megállapítja,  hogy a  képviselő-testület  2  igen  szavazattal,  1  tartózkodással,  ellenszavazat 
nélkül elfogadja a javaslatot, és meghozza az alábbi határozatot: 

71/2010. (X.13.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete
     az iskolakezdési támogatás összegét 4000 Forint/főben

                                   állapítja meg.

12.  Az  Észak-Balatoni  Térség  Regionális  Települési  Szilárdhulladék-kezelési 
Önkormányzati  Társulás  Alapító  Okiratának  és  Társulási  Megállapodásának 
módosítása
Előadó: Fábián Gusztáv polgármester 

Fábián Gusztáv
Most  jön  az  a  bizonyos  Észak-Balatoni  Regionális  Települési  Szilárdhulladék-kezelési 
Önkormányzati Társulás Alapító Okiratának és Társulási Megállapodásának módosítása. Ez 
egy gyönyörű hosszú mondat volt. 

Vargyas Diána
Múltkor ugye nem sikerült ezt megszavazni – mert már volt napirenden. De ez nagyon sürgős, 
kellett volna hamarabb. Írtam nekik levelet.

Fábián Gusztáv
Felolvasnám a jegyzőnő levelét. A Farkas László, az gondolom a projekt-koordinátora ennek 
a nagyon hosszú nevű társulásnak, most nem olvasom fel még egyszer. Következő a levél. 
(Felolvassa a levelet, a jegyzőkönyvhöz mellékelve) Hát én azt mondom, hogy ne várjuk meg, 
amíg Farkas László megkeres.      

Vargyas Diána
Megkeresett  már.  Én beszéltem vele  telefonon,  ezt  említettem Önnek.  Megkérdezte,  hogy 
hogy áll az új testület. Tájékoztattam, hogy most lesz az alakuló ülés, és napirenden van ez a 
dolog. Úgyhogy igazából Ő várja a határozat elfogadását. 

Mátraházi Zsuzsanna
Tehát nem késő még nekik.

Vargyas Diána
Még belefér. Éppen hogy belefér.      

Fábián Gusztáv
Tehát tulajdonképpen ezt azt  hiszem elolvastuk.  Tulajdonképpen arról van szó, hogy ez a 
hatalmas projekt, a Tiszta Európa program még mindig nem valósult meg teljes egészében. 
Újabb  és  újabb  pénzre  kell  pályázni  a  projektnek.  És  ehhez  folyamatosan  minden 
önkormányzatnak a határozata szükséges. Tehát nincs kivétel. Nincs az, hogy kétharmadosan 
elfogadnak valamit. Salföld Önkormányzatának a határozatára is szükség van. Nem tudom, 
hogy még mondjak többet, vagy nagyjából tudjátok, hogy miről van szó? 
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Somogyi Márk: 
Nekem csak az az agyrém, hogy úgy látszik, hogy ez egy ilyen pénznyelő, egy feneketlen 
lyuk ez a dolog, amiről itt szó van. Hulladékot szállítanak iszonyatosan hosszú távolságokon. 
Tehát  eleve  az  ostoba  környezet-kezelésnek,  hulladék-kezelésnek  egy  része,  ami  pont  a 
legrosszabb  iránya  az  egész  világban.  Úgyhogy  most  nem  tudom,  hogy  az,  hogy  mi 
megszavazzuk, vagy nem szavazzuk, azzal valamit módosítunk-e ezen az általános emberiség 
által  képviselt  ostobaságon?  De  nekem  ez  jön  be  az  egészből.  És  valószínű  nem  az 
önkormányzat  spórol azzal,  hogyha Ők nem kapnak további pénzt.  De úgy az egésznek a 
működése  nekem  nagyon  hiábavalónak  tűnik.  Nem  ez  az  az  irány,  amivel  a  környezet 
megmenthető, és amivel az emberiség…

Mátraházi Zsuzsanna
Most a szelektív–hulladékgyűjtésre gondolsz, bocs?      

Somogyi Márk
Hát ez arról szól. 

Mátraházi Zsuzsanna
Igen. Az miért káros a környezetre.

Somogyi Márk 
Nem az, de hát hogy hogy. Tehát nyilván itt is, elsősorban akik ebben dolgoznak, nem mind 
világmegváltó  szenvedélyből  csinálják.  Hanem mindenki  üzletet  lát  benne.  Innentől  fogva 
már az egész rossz. Tehát lehet, hogy az egész emberiséget kellenne megváltoztatni. Nekem 
csak ez ugrik be az egészből. És most gyakorlatilag egy buta rábólintás kellene részünkről, 
részemről is, arra, hogy igen-igen kérjenek csak még pénzt, és dagasszák még ezt az irányt 
tovább.  Nekem erről ez jut eszembe. Ettől függetlenül: kérjenek pénzt, ne kérjenek pénzt…

Fábián Gusztáv
Jó. 

Petrovits László
A szelektált  hulladéknak  mondjuk kiraknak 3 vagy 4 konténert.  Az biztos,  hogy a  külön 
szelekció szerinti égető művekbe szállítja? Mert én nem tudok szelektív égető művet sehol. 

Mátraházi Zsuzsanna
Nem égető.  

Fábián Gusztáv
Szeméttelepen válogatják majd. Tehát összegyűjtik a fém hulladékot, és össze a műanyagot. 
Azt nem temetik el. 

Mátraházi Zsuzsanna
Újrahasznosítják. 

Fábián Gusztáv
Az újrahasznosításra megy. Ez benne a lényeg. Főleg az alumíniumnál. De igazából, amiről 
most szavazunk az ténylegesen néha nem is tudom, illetve röviden elmondom, mert én kétszer 
elolvastam, olyan bonyolult. De körülbelül arról van szó, hogy ebben az esetben módosítunk 
egy határozati megállapodást, pontosan azért, hogy Ők némi dolgot, nemhogy többletköltség 

25



legyen, hanem hogy kevesebbet kelljen megvalósítani. Mert az a pénz, ami van, és amire még 
pályáznak már nem elég a tervekre.  Tehát most olyat  szavazunk meg, hogy kihúzunk egy 
részt, hogy mondjuk nem lesz automata alumínium-válogató berendezés, 500 millióért – most 
a hasamra ütöttem – hanem az nem lesz, ezért módosítjuk az alapító megállapodást.  De a 
többi  pénzből  meg  tudják  valósítani  a  projektet,  ami  még  mindig  tart,  mert  még  mindig 
hulladék-udvarokat  kell  létesíteni,  újabb válogató  üzemet  kell  csinálni,  újabb komposztáló 
üzemet csinálnak, újabb lerakóhelyeket rekultiválnak, tehát a 2. ütemben. Tehát igazából most 
egy  iszonyatos  hosszú  mondatban  módosítunk  egy  megállapodást,  és  ehhez  kell  Salföld 
határozata. Pénzt nem spórol senki, mert ez 100%-ban Uniós és állami pénzből van. Tehát 
most gondoljunk arra, hogy ez egy európai luxus beruházás. Most nem tudok mit mondani. 
Ilyen nincs Afrikában. Nem is ismerik a szemétkezelést. Tiszta Európa Program. 

Somogyi Márk
Sok éve probléma ez a műanyag palack például,  és hihetetlen,  hogy a Kékkúti Ásványvíz 
gyárat  nem  lehet  arra  kötelezni,  hogy  oldja  meg  itt  a  helyi  műanyag  palack-gyűjtést  és 
elszállítást.  Sokkal hatékonyabb lenne,  általuk összegyűjtött  óriási  mennyiséget  elszállítani 
egy helyre, mint falvanként ilyen kis adagokat. 

Fábián Gusztáv
De bocsánat, ki hoz ide nekik palackot, Kékkút? 

Somogyi Márk
Nekik,  mint  fő  termelőnek  illene  ezt  megoldani.  Ez  lenne  szerintem egy  jobb  irány.  De 
bocsánat, ez csak egy észrevétel. 

Fábián Gusztáv
Ők fizetnek termékdíjat a palackkal. 

Somogyi Márk
Ez nagyon kényelmes megoldás. 

Fábián Gusztáv
Környezetvédelmi díjat kell fizetni a palackkal. 

Somogyi Márk
Igen, mosom kezemet. 

Mátraházi Zsuzsanna
Egyszerűbb lenne akkor üvegbe tölteni. 

Fábián Gusztáv
Azon kívül, ha már itt tartunk – ez nem az ülés témája – a palackok egyre vékonyabbak, egyre 
kevesebb anyagot használnak fel.  Ezt mindig hangoztatják. Ezen kívül lesz a már teljesen 
lebomló  műanyag  palack.  Csak  mondom,  a  fejlődés  az  végtelen.  Elolvasom a  határozati 
javaslatot, amit kérnek tőlünk. (Felolvassa a határozat javaslatot, a jegyzőkönyvhöz csatolva)
Jó. Akkor itt vannak benne ezek a Társulási Megállapodások? 

Vargyas Diána 
Nem. Azt majd akkor küldik, ha mindenkitől beérkezik a határozat. 
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Fábián Gusztáv
Értem. Tehát aki ezt a nagyon szép határozatot el tudja fogadni, kérem, jelezze. 

Szavaznak.  
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja a javaslatot, és meghozza az alábbi határozatot: 

72/2010. (X.13.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete 
az  Észak-Balatoni  Térség  Regionális  Települési 
Szilárdhulladék-kezelési  Önkormányzati  Társulás 
Alapító Okiratának és Társulási Megállapodásának a 
Társulási  Tanács  28/2010  (VII.15.)  ÉBRSZHK-TT 
határozatával kezdeményezett módosításait elfogadja. 

A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy az 
elfogadó határozatot a társulásnak küldje meg.

A  képviselő-testület  felhatalmazza  a  polgármestert, 
hogy a módosításokat tartalmazó egységes szerkezetű 
Alapító Okirat és Társulási Megállapodás aláírására.

          
Felelős: polgármester

           Határidő: azonnal

13. Körjegyzőség alakítása Ábrahámhegy és Balatonrendes településekkel
Előadó: Fábián Gusztáv polgármester

Fábián Gusztáv
Akkor a következő napirendi pont:  körjegyzőség alakítása Ábrahámhegy és Balatonrendes 
településekkel. Hát azt hiszem, hogy mi már erről sokat, a testület már sokat beszélt erről, 
különböző beszélgetéseken. Én úgy érzem, hogy a lakossági véleményeket is folyamatosan 
hallgatjuk, már legalább 1 éve. A jelenlegi társulásunk ugye, ami eleve egy sikertelen kísérlet 
volt, az le fog járni. Így a testületnek meg kell oldania a körjegyzőségi, illetve választania 
kell,  hogy  milyen  formában  intézi  a  hivatalos  ügyeit.  Felmerülhetne  az  is,  hogy  saját 
körjegyzősége  lehetne,  saját  jegyzővel.  De  hát,  mint  tudjuk,  hogy  ez  lehetetlen.  Így  a 
legésszerűbb dolog körjegyzőséghez  csatlakozni.  Véleményem szerint  a  falu lakosságának 
nagyobbik  része  ragaszkodik  az  Ábrahámhegy  Balatonrendes  településekkel  való 
körjegyzőséghez  való  csatlakozáshoz,  az  én  tapasztalataim  szerint.  Majd  ezt  szeretném 
megkérdezni a testülettől, hogy mi a véleményük erről? És előzetes megbeszéléseink során 
erre  lehetőség  is  nyílik.  De  a  tárgyalásokat  a  két  településsel  amennyiben  itt  határozatot 
hoznánk  ezzel  kapcsolatban  azonnal  meg  kell  kezdeni,  mert  nagyon  sürget  az  idő.  A 
csatlakozáshoz legkevesebb 2 hónap kell. Jelenleg én tudok arról, hogy a későbbiek során lesz 
olyan  szabályzás,  mely szerint  azonnal  lehet  csatlakozni.  Erről  azonban még mindig  nem 
igazán derült ki, hogy valóban lehetséges-e az azonnali csatlakozás. 

Vargyas Diána 
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Alakítani lehet. A jogszabály az úgy fogalmaz, hogy csatlakozásnál, illetve körjegyzőségből 
való kiválásnál fél évvel előtte kell határozni, és mindig a naptári év első napjával. Tehát ha 
mi most csatlakozni szeretnénk egy már meglévő körjegyzőséghez, arról határoznunk kellett 
volna  június  30-ig,  és  január  1-jével  tudnánk  csatlakozni.  Viszont  az  új  körjegyzőség 
alakítására,  illetve  a  megszüntetésre  nem ad a  törvény előirt  kötelező  határidőt.  Alakítani 
bármikor  lehet,  és megszüntetni  is.  Úgyhogy én mondtam a polgármester  úrnak,  hogy az 
ésszerű  dolog  az  lenne,  hogy  mi  most  elhatároznánk  azt,  hogy  körjegyzőséget  kívánunk 
alakítani  Ábrahámheggyel  és  Balatonrendessel.  Megkezdik  Önök  a  tárgyalásokat  velük. 
Aztán  Ábrahámhegy  és  Balatonrendes  december  31-ével  megszünteti  a  fennálló 
körjegyzőséget, és január 1-jével létrehozna egy újat: Ábrahámhegy, Balatonrendes és Salföld 
községekkel, mert erre a törvény lehetőséget ad. 

Mátraházi Zsuzsanna
Ilyen tárgyalásokat már régebben is, korábban is folytattunk, napirenden volt is. 

Vargyas Diána 
Akkor most  határozati  javaslattal,  illetve  határozattal  meg tudják ezt  erősíteni.  Már annak 
birtokában tudnak tárgyalni az érintett településekkel. 

Fábián Gusztáv
Azt akarom mondani, hogy a testület tagjainak mi a véleménye erről? 

Mátraházi Zsuzsanna
Én  is  végigjártam  ezt  a  kérdezősködést,  amikor  mindannyian  érdeklődtünk,  hogy  mit 
szeretnének, és az én véleményem szerint is a többség az szeretné, hogy a régi rendszerben 
Balatonrendes  Ábrahámhegy  Körjegyzőséghez  csatlakoznánk.  Én  nem  tudom,  hogy  a 
határozati  javaslatot  hogy  gondoljuk?  Én  kihagynám  belőle  a  határidőt,  hogy  mikortól 
szeretnénk alakítani, mert ehhez szerintem fel kellene venni a kapcsolatot, és az után lehetne 
pontosan meghatározni, amikor ott valami történik. De a szándék a lényeg. 

Somogyi Márk
És mellesleg az még szabályos is lesz. Ábrahámhegyre – amikor még oda tartozott Salföld – 
érezhetőbb volt,  hogy sokkal egyszerűbb volt  Ábrahámhegyre  bemenni,  ha valamit intézni 
kell, mint Kővágóörsre. Mind a három érv emellett szól. 

Fábián Gusztáv
Így van. Azt szerettem volna mondani, hogy általában minden érv Ábrahámhegy mellett szól. 
Megkérdeztünk helyi lakosokat, ingatlantulajdonosokat. Itt mellesleg mondom, hogy Kékkút 
Önkormányzatának vezetője is felajánlotta korábban is, most is, ha akarunk, csatlakozhatunk 
a Kékkúti Körjegyzőséghez. Kékkút is közel van, de nem Kékkút a legmegfelelőbb. Pontosan 
azért, mert a közvélemény Ábrahámhegyet akarja. Így akkor írjunk egy határozati javaslatot. 
Én szerintem ezt  a  vitát  lezárhatjuk,  mert  ezt  már  annyiszor  megbeszéltük,  hogy itt  már 
különösebben  nem  kéne  beszélnünk.  Tehát  körülbelül  akkor  az  lenne  a  határozat,  hogy 
Salföld Község Önkormányzata kinyilvánítja, hogy körjegyzőséget alakítana Ábrahámhegy és 
Balatonrendes  településekkel.  Tehát  dátum,  semmi  nem  kell.  Határidő  azonnal.  Tehát 
mostantól  fogva,  a  mai  nappal.  És  azt  azonnal  el  is  küldjük  az  érintett  települések 
önkormányzatának, ezt a határozatunkat. Mellesleg majd egy levelet is, egy hivatalos levelet 
is  gondolom,  fogalmazunk.  De  személyesen  is  meg  tudjuk  beszélni.  Ez  avval  jár,  hogy 
szeretnénk kérni, majd kérek egy közös ülést a két önkormányzattal, csak meg kell alakulni 
Ábrahámhegynek.  Balatonrendes  az  valószínű  megalakul  a  héten,  és  Ábrahámhegy  meg 
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vasárnap. Tehát a jövő héten már szeretnénk összehozni egy közös önkormányzati  ülést, a 
településekkel. És az ő véleményüket meg a hozzájárulásukat kérve. Jó? Tehát akkor ezt a 
határozatot, nagyjából ezt, érthető, amit mondtunk, körjegyzőség alakítására, Ábrahámhegy és 
Balatonrendes. Ez a lényeg. Aki evvel a határozati javaslattal egyetért, kérem, jelezze. 

Szavaznak. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja a javaslatot, és meghozza az alábbi határozatot: 

73/2010. (X. 13.) Kth. sz. határozat

 Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a   kinyilvánítja  azon  szándékát,  hogy 
körjegyzőséget    kíván alakítani  Ábrahámhegy és 
Balatonrendes    településekkel. 

A képviselő-testület  utasítja a polgármestert,  hogy 
a  körjegyzőség  alakítására  tárgyalásokat 
kezdeményezzen.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

14.  Az  önhibájukon  kívül  hátrányos  helyzetben  lévő  települési  önkormányzatok 
kiegészítő támogatásának igénybevétele
Előadó: Fábián Gusztáv polgármester

Fábián Gusztáv
A következő  az  önhibájukon  kívül  hátrányos  helyzetben  lévő  települési  önkormányzatok 
kiegészítő támogatásának igénybevétele. Ugye ez ebben az évben háromszor volt lehetséges, 
ha  jól  tudom.  Hát  az  első  félévben  nem volt  jegyzőnk,  teljesen  a  törvénytelenség  miatt 
valószínűleg képtelenség lett volna indulni. Ugye nem volt se elfogadott költségvetés, semmi. 
A nyár folyamán, a nyári határidőnél az előző testület nem nyújtott be ilyen kérelmet, mert 
volt  egy  nyári  határidő  is,  ha  jól  tudom.  Most  az  utolsó  az  november  15.  Akkor  már 
határoznak is. Ebben is erős késésben vagyunk. De hasonlóan a Bursa Hungaricához itt is egy 
mellékelt  levelet  írnánk  a  tisztelt  határozóknak.  Ez  változatlanul  az  Önkormányzati 
Minisztériumba kell küldeni, ugye? 

Vargyas Diána 
Nekem azt mondta a pénzügyes kolléga – elhoztam az ehhez kapcsolódó anyagokat – hogy 
konkrétan nincs kézzel fogható pályázati anyag, mert egy számítógépes rendszeren keresztül 
kell feltölteni az adatokat. Tehát ő a költségvetés alapján illetve a gazdasági mutatók alapján 
kitölti  ezt  a  nyomtatványt,  ami  számítógépen  történik.  Majd  utólag  ezt  nekünk  ki  tudja 
nyomtatni, hogy mit irt be, de hát ezek alapján dolgozik. És automatikusan ezen a rendszeren 
belül kerül ez elküldésre és elbírálásra. 

Mátraházi Zsuzsanna 

És aláírásra nincs szükség? Tehát nem kell igényelni a polgármesternek?
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Vargyas Diána 
Hogy papír formában el kell-e küldeni, azt nem tudom, de akkor majd azt a polgármester úr 
megbeszéli  a  pénzügyes  kollégával,  hogy  mire  van  még  szükség.  Azt  tudom,  hogy  az 
önkormányzat  határozta  ehhez  szükséges,  hogy  induljanak.  Ha  ez  megvan,  akkor  a 
polgármester el tudja intézni a további teendőket. 

Somogyi Márk
Mi az igényelhető összeg? 

Fábián Gusztáv
Hát ugye a hölgyet  megkérdeztem, a pénzügyes  hölgyet.  Ő azt  mondta,  hogy nekünk 2,5 
millió az a bizonyos összeg, az állandó likvid-hitel összege a maximum. Azt valószínű, nem 
biztos, hogy megadják, bár így lenne. 

Somogyi Márk
De nincs maximum?

Fábián Gusztáv 
De minden önkormányzat  a hiányösszeget,  a hiányokra lehet  kérni. Van, ahol 50 millió a 
hiány, ott 50 milliót kérnek. 

Mátraházi Zsuzsanna
De nem kapják meg. 

Fábián Gusztáv
Csak nem kapják meg, ugye. Nekünk 2,5 millió a fiktív hiányunk. Amiről már folyamatosan 
beszélünk. 

Somogyi Márk
Ez a reális.

Fábián Gusztáv
Igen. Ebben az évben, ha lett volna plusz 2,5 millió forintunk, akkor nem vehetnénk igénybe, 
mert akkor éppen pozitív lenne. Akkor felteszem szavazásra, hogy az önkormányzat induljon-
e  az  önhibájukon  kívül  hátrányos  helyzetben  lévő  települési  önkormányzatok  támogatási 
pályázatán. Nem tudom, jól fogalmaztam-e. De majd szabályosan megfogalmazzuk. Tehát aki 
evvel egyet ért, kérem, jelezze. 

Szavaznak
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja a javaslatot, és meghozza az alábbi határozatot: 

74/2010. (X. 13.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-
testülete  igénybe  kívánja  venni  az  önhibájukon 
kívül  hátrányos  helyzetű  települési 
önkormányzatok kiegészítő támogatását. 
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15. Bejelentések, észrevételek, vegyes
Előadó: Fábián Gusztáv polgármester

Fábián Gusztáv
Az utolsó napirendi pontunk a vegyes ügyek. Bejelentések,  észrevételek stb. De itt rögtön 
szeretnék felvetni néhány dolgot ezen. Ugye beszéltem már a könyvtár és számítógép szoba 
esetleges átköltöztetéséről. Ugye ezt szintén már beszéltük, hogy ennek lenne értelme, mert 
fölszabadulna ez a kis helyiség, ahol lehetne ezeket a bizonyos klubhelyiség, gyerekszoba.. 
bármilyen módon tudnánk hasznosítani. Ehhez kell egy felmérés. Azt én elvállaltam, hogy 
megcsinálunk egy kis műszaki rajzot, hogy hogyan lehetne abba a parányi helységbe ezt a 
mennyiségű dolgot átvinni. Először ezt meg kell vizsgálni és aztán ezt megbeszéljük. 

Vargyas Diána 
Elnézést, ehhez szeretnék annyit hozzászólni, hogy én utánakérdeztem. Én úgy tudom, hogy 
ez a számítógépes szoba is állami támogatásból valósult meg. Tehát erre is volt valamilyen 
pályázat, hogy milyen feltételekkel lehet igénybe venni. És meg kéne vizsgálni, mert én úgy 
tudom, hogy ott konkrét időpontok illetve időintervallumokat adtak meg, hogy mennyi ideig 
kell nyitva tartani, milyen időközönként. 

Fábián Gusztáv
Az meg van.  Az időpontot  az  önkormányzat  határozhatja  meg.  Csak van kötelező  nyitva 
tartás. 

Vargyas Diána 
És a könyvtárra  én úgy tudom,  hogy ugyanígy vonatkozik.  Ott  is  ilyen  mozgó könyvtári 
támogatást kapunk. Annak is meg vannak a feltételei. Akkor ezeket vizsgálják meg. 

Fábián Gusztáv
Természetesen.  Itt  egybe  dönthet  az  önkormányzat:  hogy  mikor  tart  nyitva.  Tehát  ez  az 
önkormányzat  határozata,  hogy  mennyit  és  mikor.  Illetve  a  mennyit  azt  meghatározza  a 
támogató, a mikort azt mi határozhatjuk meg. Az más kérdés, hogy ehhez módosítanunk kell a 
könyvtárnál, hogy beírják Kossuth utca 31., módosítani kell, ha máshova költözik, hogy más 
cím  legyen.  Jó,  tehát  szeretnénk  a  vegyes  ügyekben  a  honlapról  beszélni.  A  honlapot 
megkérdeztem, nem sikerült pontos adatot találni, hogy hány ezer forintba kerül havonta. 

Somogyi Márk
Én ennek utána fogok nézni ennek, ha megalakultunk. Ismerem személyesen a céget, meg a 
programozót is magát, aki ezt kezeli. Úgyhogy ezzel szerintem nem lesz gond. 

Vargyas Diána 
 Én úgy tudom – elnézést, ha közbeszólok – hogy 5000 Forintot fizetünk. 

Fábián Gusztáv
Igen, elhangzott egy ilyen adat. Csak bizonytalanság volt ebben is. 

Somogyi Márk
És ez fenntartási díj, vagy a tárhely díjat is tartalmazza? 

Mátraházi Zsuzsanna
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A tárhely más. 

Fábián Gusztáv
Na, most itt azt szerettem volna mondani, hogy én szeretném megkérni a képviselő urat, hogy 
ebben a dologban járjon el. Ha megkérdezné a Balaton elektronikás urat, hogy mennyi, meg 
mi. Mert azt hiszem, jobban értesz hozzá. 

Somogyi Márk
Jó.  

Fábián Gusztáv
Akkor van nekünk egy olyan ügyünk, hogy ugye most jönnek azok az ügyek, amiket kértem, 
hogy hozzuk be az ülésre. Volt egyszer egy határ ügy, ez a Sik Dóra ügye. 

Vargyas Diána 
Igazából  annyit  kívánok erről  elmondani,  hogy – szerintem a Márk már  tudja – az egyik 
kedves szomszédja birtokvédelmi eljárást indított ellene, illetve a felesége ellen. Én jegyzői 
határkörben jártam el. Ez az ügy lezáródott. És az úr nehezményezte azt, hogy a Márkéknak a 
telke határos egy önkormányzati telekkel, és ott is valahány centit elvett az önkormányzattól. 
Igazából  én  elmondtam  minden  résztvevő  félnek  akkor  is,  és  most  is  fenntartom,  hogy 
felesleges költségekkel nem akarok senkit terhelni. Most, hogyha az önkormányzat megindít 
egy birtokvédelmi eljárást, ugye bizonyítani kell a birtoksértést. Földmérő kirendelése ugye 
több 10 ezer forint. Nem szerette volna ezt az eljárást senki megindítani, viszont az érintett 
úriember  nem  hagyta  az  előző  polgármestert  békén,  mert  ő  úgy  gondolta,  elherdálja  az 
önkormányzati  vagyont.  Úgyhogy  az  előző  polgármester  ennek megfelelően  irt  egy ilyen 
bejelentést, hogy számára lakossági bejelentés érkezett, ez ügyben szeretne kivizsgálást. Nem 
a birtokvédelmi eljárás megindítását kérte még konkrétan. Én azt javaslom a polgármester 
úrnak, miután most már ő viszi tovább ezt az ügyet, hogy valahogy ezt békés módon oldják 
meg,  hogy  ne  kerüljön  sor  birtokvédelmi  ügy  elindítására,  ne  kelljen  kifizetni  felesleges 
költségeket. Meg igazából én akkor is elmondtam, és most is elmondom, hogy szerintem ez 
nem a kerítésről szól,  hanem egy szomszéd,  aki 10 centiken vitatkozik,  bele akar kötni a 
másikba. És az a baj, hogyha valóban megtörténik, akár 10 centivel a birtoksértés, akkor már 
van  jogalapja.  Ezért  kéne  ezt  békés  úton  megoldani,  hogy  ne  kelljen  emiatt  felesleges 
költségeket se az önkormányzatnak, se senki másnak. 

Mátraházi Zsuzsanna
Kérdezhetek valamit? Amikor a helyszíni szemle volt, akkor sikerült valamit megállapítani? 
Gondolom térképpel mentek, vagy annak alapján ez nem követhető? 

Vargyas Diána 
Ez úgy történik,  hogy van egy  bizonyítási  eljárás.  Ez  az  én  saját  hatáskörömbe  lezajlott 
eljárás,  a  közigazgatási  eljárás  szabályai  alapján.  Igazából  ott  egy megállapodás  született. 
Lezárult végül is úgy az ügy, hogy nem kell egyik félnek sem fizetni. 

Fábián Gusztáv
Melyikről beszélünk? 

Vargyas Diána 
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Nem az önkormányzati részről, hanem ami a két magánszemély között zajlott. Ott született 
egy  megállapodás  az  ügyben.  Végül  is  ennyi.  A  konkrét  birtoksértést  akkor  tudom 
megállapítani,  hogyha  földmérő  kijelöli  a  határvonalakat.  Mert  ugyan  hiába  van  egy 
térképünk, most akárhova elmehetünk, én nem tudom méretarányosan lemérni, hogy hol kéne 
futni a h tárvonalaknak. Nem az én területem, hogy minek hol a határvonala. 

Fábián Gusztáv
Jó.  Most  azt  szeretném  mondani,  hogy  a  birtoksértési  eljárást  próbáljuk  nélkülözni.  Én 
megpróbálom az érintett felekkel felvenni a kapcsolatot. Az biztos, hogy az állítást, hogy az 
birtoksérelem, annak kell bizonyítani, aki ezt állítja. Tehát nem az, aki rossz helyre teszi a 
karót, ha ilyen eljárás van. De hozzá kell tegyem, hogy épp az önkormányzatnak nincsen 50 
ezer forintja, egy térképészeti  szakemberre, aki most ez kitűzi. Mondanám, hogy helyszíni 
szemlét tartsunk így önkormányzatilag, mondjuk Somogyi úr eleve ott lenne, mert érintett az 
ügyben.  Megnézünk  egy  helyszíni  szemlét,  megkérdezzük  az  érintetteket.  Hátha  szintén 
megállapodás születik az ügyben, és nem kell birtoksérelmi eljárást indítani. Jó, ez volt egy 
aktuális, az átadás-átvételnél láttam, folyamatban lévő ügy. Akkor folytatnám, hogy van egy 
olyanunk,  hogy a  pénzügyi  dolog.  Szeretném megkérni  az  alpolgármester  asszonyt,  hogy 
képviselje  az  önkormányzatot.  Megbeszéltük,  hogy  a  mai  nap  folyamán  ellátogat  a 
Takarékszövetkezetbe, Badacsonytomajra és ezeket a kérdéseket, amiket közösen feltettünk, 
mely  szerint  a  likvid  hitel  folytathatósága,  a  likvid  hitel  elfogyásával,  annak  a 
következményei. Hogy mi a lehetőség egy új megállapodás készítésének, amin már nem az 
orvosi  rendelő  szerepelne,  mint  jelzálog  köteles  ingatlan.  Tehát  ezt  a  három  dolgot. 
Megbízom  akkor  az  alpolgármester  asszonyt,  hogy  ebben  járjon  el.  A  képviselő  úr  is 
elkísérheti, természetesen. 

Somogyi Márk
Ez ma történne?      

Fábián Gusztáv
Igen.     

Somogyi Márk
Ma, holnap sajnos nem tudok menni. 

Fábián Gusztáv
Jó.  Akkor itt  szeretném megkérni  a falugondnok urat,  hogy ez egy hivatalos  ügy – és az 
alpolgármester  asszony  jelenleg  nem  rendelkezik  autóval  –  hogy  vigye  át  a 
Takarékszövetkezetbe  és  ott  egy  megbeszélés  lenne.  És  van  egy  olyan  ügyünk,  hogy 
iskolatámogatás, Badacsonytomaj. 

Vargyas Diána 
Én annyit kívánok erről elmondani, hogy ugye azt mindannyian tudjuk, hogy felújították a 
badacsonytomaji iskolát, ami támogatással uniós pénzből valósult meg. És vannak még olyan 
dolgok – itt leírták nekünk egy levélben – hogy szeretnének parafaburkolatokat megvásárolni, 
erre találtak kedvezményes lehetőséget. Ennek a megvásárlása és a lakkozása körülbelül 200 
ezer  Forintba  kerülne.  Ezt  a  levelet  elküldték  minden  érintett  településnek.  Az  előző 
polgármester tájékoztatott  minket arról – ő javasolt egy 20 ezer forintos támogatást,  majd 
önök eldöntik, hogy javasolják vagy nem – hogy erre azért van szükség, mert valamennyi 120 
ezer.. nem tudom a pontos összeget, a körüli hozzájárulást fizetünk mi az iskolának, mivel 
van ott  tanuló diák.  És  ez úgy működik,  hogy erre  is  van egy határidő,  hogy mikor  kell 
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kifizetni.  Na,  mi  ezt  a  határidőt  nem  igazán  tudjuk  tartani,  és  van  egy  ilyen  íratlan 
megállapodás, az iskolával, illetve az önkormányzattal, hogy mivel mi csúszunk, ha van ilyen 
támogatási  lehetőség,  akkor lehetőségeinkhez  mérten  szoktunk nekik  segíteni  és  akkor ők 
eltekintenek  attól,  hogy mi  kamatot  fizessünk,  vagy egyéb  hátrányos  helyzetbe  kerüljünk 
azért,  mert  nem  tudunk  határidőre  fizetni.  De  az  Önök  feladata  illetve  hatásköre  hogy 
eldöntsék, hogy mennyit szeretnének adni.

Fábián Gusztáv
Tehát  akkor  ugye  az elhangzott,  hogy egy jelentős  összeggel  tartozunk az iskolának.  Azt 
hiszem 134 ezer forint, amit már meg kellett volna fizetni kettő hete. 

Somogyi Márk 
Az innen járó iskolások után? 

Fábián Gusztáv
Igen. Ez egy olyan összeg, amit még nem sikerült kifizetni, mert nincs likvid hitel, nincs pénz. 
Ez egy nagyobb összeg. Eddig ugye az előző polgármester asszony a tegnapi napig azt utalta 
át, ami neki megfelelő volt, illetve amiben ő döntött. Ezt speciel nem utalta át, ezt az összeget. 
De ettől függetlenül, valóban van ez, hogy támogatási kérelem jött. Ha befizetjük, ha nem, 
akkor  is  azt  tudom javasolni,  hogy egy szerény összeget  javasoljunk.  Megint  csak  hozzá 
teszem, hogy mikor kapják meg, az megint egy kérdés. De valószínű, hogy ebben a hónapban, 
remélhetőleg megkapják. Én egy szerényebbet, 15 ezer forintos összeget tudnék javasolni az 
önkormányzatnak.  Ez azért,  mert  mindenki  valamennyivel  hozzájárul.  Nyilván a nagyobb, 
jobb települések többel járulnak hozzá ehhez a 200 ezer forintos összeghez. nem tudom, mi a 
véleménye a testületnek? 

Mátraházi Zsuzsanna
Én egyet értek a 15 ezer forinttal. 

Somogyi Márk 
Nekem az a véleményem, hogy halmozzuk fel az olyan ígéreteket,  amiket nem tudjuk, be 
tudunk-e tartani. És hogyha mérlegelni kell, akkor szerintem jobban rászorul egy helyi család 
arra, hogy a gyerekének az iskolakezdéséhez hozzájáruljon a falu, mint egy badacsonytomaji 
önkormányzati  iskola,  aki  most  van túl  egy óriási  beruházáson és  még  némi  aprópénzzel 
szeretné simítani, csiszolgatni ezt a fejlesztésest. Szerintem ez az iskola már e nélkül is már jó 
szintre került. Csak ez megint az, hogy mérlegelni azt, hogy ez is még oda tartozik-e, hogy 
létszükségletnek számit-e. Mert Salföld úgy áll, hogy tényleg a létszükségleti kérdéseket kell, 
hogy feltegye. Tehát végül is most úgy is gondolkodhatunk, hogy úgyis mínusz van, úgyse 
tudjuk miből fizetni, akkor még 15 ide vagy oda már mindegy. De úgyis gondolkozhatunk, 
hogy valahol fogni kell a dolgokat. Ez megint egy ilyen gondolat. 

Fábián Gusztáv
Köszönöm a hozzászólást. Természetesen a képviselő úr úgy dönt, ahogy akar. Nem kötelező 
ezt elfogadni. Nyugodtan, szeretném megnyugtatni, lehet úgy dönteni, hogy én azt mondom, 
hogy nem.  Mert  én úgy érzem,  hogy nem.  De itt  megint  csak az van,  hogy amennyiben 
kifizetésre  kerül  sor,  valószínű  a  salföldi  diákok  kapják  meg  a  pénzt  először  és  ez 
valószínűleg  a  vége  felé  fog kerülni  kifizetésre.  Mert  ugye  a  polgármester  fog  dönteni  a 
kifizetés sorrendjéről. Nyilván azokat fogjuk kifizetni, ami a legsürgősebb. Tehát így, ezt az 
összeget felajánljuk, de hogy mikor fizetjük, azt az dönti el, hogy mennyi pénz folyik be a 
kasszába. 
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Mátraházi Zsuzsanna
Én azt hiszem, hogy ez most egy diplomatikus lépés, abból, amit hallottam, hogy különben 
kellene kamatot fizetnünk, mert késésben vagyunk. Úgyhogy lehet, hogy az iskola meglenne e 
nélkül a 15 ezer forint nélkül,  de ez egy diplomatikus lépés.  Mert lehet,  hogy a kamatok 
többet vennének igénybe és többet kellene levonni. Nem mintha nem szeretnénk segíteni az 
iskolának. Én csak a lépés diplomatikusságát szerettem volna ebből hangsúlyozni. 

Somogyi Márk
Diplomatikus lépés lenne nem felszámolni a kamatot ismerve Salföld helyzetét. 

Fábián Gusztáv
Igen, csak ez lehet, hogy nem egészen úgy van. Ez most megint lesz itt egy napirendi pont, 
ami  pontosan evvel  fog itt  foglalkozni.  A kamatokat  lehet,  hogy lemondhatnánk,  de nem 
lehet. És lehet, hogyha mi nem fizetünk, ők felszámolnak késedelmi kamatot, mert jogukban 
áll, sőt kötelező. 

Somogyi Márk
Kötelező nem lehet, mert akkor nem engedhetnék el. 

Fábián Gusztáv
Jó, speciel ebben az esetben nem tudjuk. Akkor én azt tudnám mondani, hogy javaslom ezt a 
diplomatikus összeget, ezt a 15 ezer forintot, hogy ennyivel támogassuk a Tomaji iskolát, a 
dekorációját  vagy  nem tudom,  minek  nevezzem.  Amennyiben  aki  ezt  a  15  ezer  forintos 
támogatást el tudja fogadni, az kérem, jelezze. 

Szavaznak
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 2 igen szavazattal, 1 ellenszavazattal és tartózkodás 
nélkül elfogadja a javaslatot, és meghozza az alábbi határozatot: 

75/2010. (X. 13.) Kth. sz. határozat

                                  Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
 úgy döntött, hogy 15.000 forint támogatást nyújt  a 
Tatay Sándor Közös  Fenntartású Általános Iskola 
(8258  Badacsonytomaj,  Kert  u.  8.)  részére  a 
felújított  iskola lábazati  burkolat elkészítéséhez.  A 
támogatást  a  2010.  évi  költségvetése  terhére 
biztosítja.
A képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy a 
pénzeszköz átutalása iránt  a szükséges intézkedést 
tegye meg.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

Fábián Gusztáv
És akkor most jön az, amire már az előbbiekben utaltam, hogy az adófizető salföldi polgárok 
viszonylag sok tartozást halmoztak fel. Volt egy javaslata az alpolgármester asszonynak, hogy 
engedjük el – ez egy közös javaslat volt – engedjük el a késedelmi kamatot. Arra kérnénk őket 
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levélben, hogy cserébe fizessék be idén a hátralékukat. Jegyző asszonyt megkérdeztem, hogy 
ez lehetséges-e. 

Vargyas Diána 
Én azt kívánom előadni,  hogy ugye törvény alapján kell  az adókat fizetni.  Tehát törvényi 
felhatalmazás van a helyi adókról illetve az adózás rendjéről, a határidőre, mikor kell fizetni, 
mi  történik  a  késedelmes  fizetésnél.  Ezen  mi  változtatni  nem  tudunk.  Igazából,  ami  a 
képviselő testület hatásköre, az adók összegének a meghatározása, avval a kitétellel, hogy a 
törvény  maximális  összegeket  meghatároz.  Itt  értem mondjuk  a  kommunális  adót,  ami  a 
törvényben meg van határozva 12 ezer forintban, mi mondhatjuk, hogy 12 ezer, illetve hogy 
annál kevesebb, de ennél nagyobb mozgástere a képviselő-testületnek adóügyben nincs. Tehát 
ilyen  lehetőség  nincsen,  hogy  Önök  most  ennek  egy  részét  illetve  a  kamatait.  Mert  ezt 
törvény,  felsőbb  szintű  jogszabály  szabályozza,  ugyebár  mi  azt  helyi  rendelettel,  illetve 
határozattal nem módosíthatjuk.

Somogyi Márk
És  egy  olyan  változat,  hogy  –  ezek  szerint  muszáj  beszedni  a  késedelmi  kamatokat  – 
mondjuk, úgy mondjuk a dolgot,  hogyha idén befizetik  a késedelmi pótlékot,  akkor azt a 
késedelmi  pótlékot  egy az  egybe  mondjuk  karácsonyi  összegre,  vagy karácsonyi  bármire 
fordítja az önkormányzat. 

Vargyas Diána 
Ehhez  azt  kívánom  elmondani,  hogy  az  önkormányzatoknak  a  bevétele  az  több  részből 
tevődik  össze:  az  állami  támogatásokból  illetve  a  saját  bevételekből.  A  saját  bevételek 
kategóriáiba  tartoznak  a  helyi  adók.  Ugye  volt  olyan  időszak,  amikor  nem  maradt  az 
önkormányzatnál,  hanem az államhoz került.  Most abban az időszakban vagyunk,  hogy a 
helyi adóknak a nagy része a helyi önkormányzatoknál marad. Tehát ez a pénz: az kamat, az 
adó, minden egyéb olyan helyi dolog, amit az állampolgárok befizetnek, az az önkormányzat 
kasszájába kerül, ez a költségvetés része, a bevétel részét képezik. Azt hogy később ezt mire 
költi el az önkormányzat, az ugye a testületnek a feladata, hogy meghatározza, hogy milyen 
kiadásokat  áll  ebből.  Ezek a pénzösszegek már  be voltak tervezve a költségvetésbe.  Nem 
tudunk pontos összeget, ez majd a zárszámadásnál derül ki, hogy ténylegesen mennyi bevétel 
jött be, mennyi  jött be adókból. Szerintem, ha megnézik a beszámolót,  részletesen mindig 
minden évben fel van tüntetve. Tehát igazából nem tudom elkülöníteni a számlán, hogy most 
hol tartunk, hanem majd a zárszámadásnál kiderül, hogy mennyi volt a bevétel, mennyi volt a 
kiadás. A bevételből adóbevétel ennyi volt, ilyen adó ennyi volt. És ez a képviselő testületnek 
a  hatásköre,  hogy eldöntse,  hogy a kiadásokat  hogy alakítja,  a  kötelező  kiadásokon felül. 
Tehát  ugyan  úgy  ez  az  iskolai  támogatások,  amiket  mind  saját  hatáskörben  eldöntenek. 
Eldöntik, hogy van-e rá pénzünk, van-e rá lehetőségünk. Most hogy ha karácsonyi ünnepséget 
akarnak támogatni a bevételekből illetve a rendelkezésre álló pénzből, akkor lehet.  De azt 
nem tudom megmondani, hogy ez pont abból az adó 5 forintból van, amit az XY fizetett be, 
mert  ez egy összesített  bevétel,  egyben áll  rendelkezésre.  De mondtam,  ugye magában az 
adónak  a  behajtásába  mi  nem  szólhatunk  bele,  mert  ezt  magasabb  szintű  jogszabály 
szabályozza. 

Fábián Gusztáv
Azt nem mondhatjuk, hogy a kamatot erre költjük. Minden pénzt mindenre költünk. Nincs az, 
hogy ezt most pont erre költjük, hanem a befolyó pénzt elköltjük. 

Mátraházi Zsuzsanna 
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Nem tudom ugyan, hogy mennyi a kamat összege jelen pillanatban, csak feltételezem, hogy 
mivel hallottuk, hogy sok kintlévőség van még, sok adótartozás, akkor valószínűleg jelentős. 
Azt lehet kérni szerintem, hogy külön küldjék ki a csekket, amelyek a tartozást,  illetve az 
előírást tartalmazzák és külön azokat, amelyek a kamatokat. 

Deákné Sabján Éva
Így is küldik.    

Mátraházi Zsuzsanna 

De hogy a továbbiakban is így legyen. 

Vargyas Diána 
A számlán azt fel is tüntetik, hogy mennyi a tartozás és mennyi a kamattartozás. Ezt mindig 
feltüntetik, akár gépjárműadónál, akár ingatlanadónál. 

Deákné Sabján Éva 
120 Forint volt a kamat, kaptam róla külön csekket. 

Vargyas Diána 
A jogszabály erre így ad felhatalmazást, illetve ezt meg van, milyen programból nyomtatják 
ki, illetve hogy állítják ki ezeket a számlákat. Ebbe mi nem tudunk helyi szinten beleszólni. 
Maximum ugye magának az adónak az összegét tudjuk meghatározni, az helyi rendeletben 
van szabályozva, de azt gondolom, tudják pl.: helyi  iparűzési adó, meg amiket beszednek, 
meghatározták.  Erre  lehetőségük  van,  hogy  felülírják,  hogy  esetleg  azon  az  összegen 
változtassanak. De én gondolom, hogy azért a törvényi maximumot egyiknél sem érjük el, 
jóval alatta maradunk. Úgyhogy szerintem nem hiszem, hogy ezen még faragni kéne, mert 
akkor még kevesebb lenne az önkormányzat bevétele. 

Fábián Gusztáv
Gondolom, hogy ez kielégítő válasz volt. 

Mátraházi Zsuzsanna 
Nekem még van. Az iskola témához kapcsolódik. Az óvoda. Ugye itt jelezted, hogy a fiad…

Somogyi Márk
Van egy olyan, kérése az óvodának, hogy minden szülő, aki nem Révfülöpről viszi a gyerekét 
– a Matyi Révfülöpre jár óvodába – kérje meg az önkormányzatának a jegyzőjét, hogy az 
önkormányzat utalja át Révfülöpnek azt az összeget, amit az államtól kap arra a gyerekre. 

Vargyas Diána 
Majd  utána  fogok  nézni.  De  úgy  gondolom,  hogy  Révfülöppel  is  van  támogatási 
szerződésünk,  az  még  talán  Ábrahámhegyen  lett  megkötve.  De a  polgármester  úr  jobban 
tudja.  Tegnap  erről  beszéltek  az  előző  polgármesterrel,  hogy  ugyan  úgy  az  óvodára  is 
fenntartási szerződés van. Ez az alapján megy. 

Fábián Gusztáv
De én tegnap az iskolatámogatásit láttam csak. A Révfülöpi iskolával. 

Vargyas Diána 
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És erre mondta az előző polgármester, hogy az óvodával is úgy tudja, hogy volt, az még lehet, 
hogy Ábrahámhegyen van. De akkor ezt majd meg kell vizsgálni, a polgármester úr vizsgálja 
meg. 

Fábián Gusztáv
Megnézzük. 

Somogyi Márk 
Ők igazából csak a jegyzőt említették, hogy a jegyzőnek kell ezt jelezni. 

Vargyas Diána 
Én  egyedül  nem  tehetek  semmit,  nem  utalhatok  önállóan  pénzt.  Ugye  elsősorban  a 
polgármester  utal,  én  csak  ellenjegyzem.  Nekem  meg  vannak  a  törvényben  szabályozott 
feladataim. Az, hogy én vizsgáljam ezt, hogy oda ki jár óvodába, illetve milyen szerződéssel, 
az nem az én hatásköröm. Azért mondtam, hogy a polgármester úr megvizsgálja és én segítek, 
amit tudok ebben. 

Fábián Gusztáv
Ilyen óvoda látogatási dokumentuma van-e? Azt kell kérni, és akkor megnézzük ezt. Nyilván 
a támogatást kéri, az egy főre jutó támogatást, gondolom.

Somogyi Márk
Igen. De nem egy önrészt akar,  hanem amit  az állam az óvodás után utal,  azt  továbbítsa 
igazából Révfülöpnek, mivel Révfülöpön jár óvodába. 

Fábián Gusztáv
Jó.  Nézzük meg,  Salföld óvodai foglalkoztatásra  állami támogatásból  mennyit  kap per fő. 
Ehhez tudni kell az összeget.  

Mátraházi Zsuzsanna 
Olyan híreket  hallottunk tegnap,  falun belül,  annak kellene  utánanézni,  hogy ennek van-e 
alapja valójában, hogy a szemétszállítás di ját jelentősen megemelte a szemétszállító társaság, 
arra hivatkozva, hogy most már máshová szállítja a szemetet, egy új telepre. És az a hír járja, 
hogy erre  az  új  telepre  még  nem tudják  szállítani  a  szemetet.  Ugye,  ezt  együtt  hallottuk 
tegnap? 

Fábián Gusztáv
Igen. 

Mátraházi Zsuzsanna 
És ennek fejében, mivel nem teljesült, hogy oda lehessen szállítani, mert még nem készült el 
teljesen ez a telep, ezért valaki pert indított a társaság ellen, vagy nem pert indított, valami 
módon elérte, hogy ezeknek a településeknek visszatérít a szemétszállítási díjból, azért, mert 
ami miatt  felemelte,  az nem teljesült,  mármint a díjat felemelte.  Ennek lehetne utánajárni, 
hogy ennek van-e valami alapja. 

Vargyas Diána 
Felül kell vizsgálni, milyen szerződés alapján van a szemétszállítás. Ugye a szerződést, azt a 
testület köti meg. 
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Fábián Gusztáv
Jó, felhívom a Remondis vezetőségét. Bár így lenne. 

Somogyi Márk 
Egyébként ez a Remondis teljes monopolhelyzetben van itt? Mert ez megint az a helyzet,  
hogy itt van egy cég, és gyakorlatilag diktál, azt csinál, amit akar. 

Fábián Gusztáv

Így van. Ez egy nagy cég egyébként. És még ráadásul nemzetközi is, nem teljesen magyar  
vállalat. Spanyol vagy nem tudom. Hát ugye a szemétszállítás is egy örök műfaj. Oda be lehet 
ruházni. És amikor kihasít egy területet magának, ott már monopolhelyzetben van. 

Somogyi Márk
Itt kéne, hogy az állam érvényesüljön, és ezeket valamennyire kordában tartsa. Mert ha csak a 
cégen múlik, akkor a csillagos ég a határ. 

Fábián Gusztáv
De hogyha bizonyítani tudja, hogy tényleg többletköltségei vannak, az nem gond. De ilyen 
esetben, mint ami most van, ez valóban többletköltséget kér, ha tényleg így van, ugyanakkor 
nem csinálja meg a többletköltséggel járó munkát, csak a pénzt veszi fel. 

Deákné Sabján Éva
És lehet  hallani,  hogy jócskán emelni  akar  a  jövő évben.  De valami  abnormális,  35 ezer 
forintos évi díjakról lehet hallani.

Somogyi Márk 
Ezzel foglalkozni kell. 

Deákné Sabján Éva
Muszáj. Különösen egyedül  élőknél,  azért  számoljatok.  És sokan vagyunk a faluban, akik 
egyedül élnek.

Fábián Gusztáv
Igen. Különösen a testületnek is probléma, mert Salföld Önkormányzata előfinanszírozza a 
szemétszállítást, és tudomásom szerint a legtöbb hiány a szemétszállításból van, a befizetetlen 
szemét számlák. És így is az idei év az több százezer forint volt, amit csak Salföldnek kell 
fizetni, mert ugye az első két hónapot teljesen kifizettük, vagy hármat. 

Somogyi Márk
Valahogy ennek még időben hangot kellene adni, hogy ne csak a cégnek az étvágyán múljon 
az, hogy mennyi pénzt…

Fábián Gusztáv
Igen,  ilyen  kis  önkormányzatnak,  mint  Salföld,  az  lenne  a  legmegfelelőbb,  ha  mindenki 
egyéni szerződést kötne a Remondis-szal, mindenki maga vívná meg a harcot, és a Remondis 
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hajtaná  be  a  pénzt.  Csak  ugye  hát  ez  sem  így  van,  ez  egy  önkormányzati  feladat  a 
szemétszállítás. És akkor erre hivatkozva az önkormányzat előfinanszíroz.

Somogyi Márk 
Egy összefogást jelenthet, hogy az önkormányzat képviseli a lakosság véleményét. 

Fábián Gusztáv
Hát a lakosság véleménye elég egyoldalú. Minél olcsóbban minél jobb szolgáltatást. 

Somogyi Márk
Jó, csak azt akarom mondani, hogyha a személyek egyenként próbálják, akarják érvényesíteni 
az akaratukat, a véleményüket egy ilyen nagy céggel szemben, azt mindenki tudja, hogy mit 
ér. Semmit. 

Fábián Gusztáv
Na de itt a cég diktál. Januárban benyújtja az árajánlatát, aztán vagy elfogadom, vagy nem. 

Somogyi Márk
Na és ha nem fogadja el az önkormányzat? 

Fábián Gusztáv
Akkor azt mondja, köszönöm szépen most itt kivonul a piacról. 

Somogyi Márk 
De  azért  nyilván  van  egy  határ.  Tehát  mindenképp  ezen  a  területen  ők  dolgoznak  és 
közlekednek. Tehát azért biztos van egy határ, ami üzleti szempontból ugyan nem az, amit ők 
kérni szeretnének, de mégis jobban megéri nekik egy alacsonyabb összeg, minthogy teljesen 
megszűnik számukra a szolgáltatás.

Fábián Gusztáv
Jó. Van más szolgáltató, mint a Remondis. Csak itt, ezen a környéken ő itt a legerősebb cég. 
Tehát lehet, hogy egy kisebb cég is van, el tudom képzelni. Azt nem tudom, hogy árban..

Somogyi Márk 
Ha létezik valami konkurencia, mindenképp próbáljuk érvényesíteni. 

Fábián Gusztáv
A Remondis-ról akkor volt szó, mikor ez az egész beindult. És úgy emlékszem – most vissza 
kéne keresni – hogy reménytelen. Tehát a Remondis annyira beásta magát erre a Tapolca és 
körzetébe, hogy itt reménytelen a szolgáltató váltás. De már nem emlékszem pontosan. 

Mátraházi Zsuzsanna 
Valami olyasmi is elképzelhető, és logikus is, hogy mivel ezt a környéket ellátják, hogyha 
most  valaki  messzebbről  jön,  akkor  magasabb  díjat  fog  megállapítani.  Tehát  ugye 
messzebbről jön, egy településért, az nyilvánvaló. 

Somogyi Márk
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 Csak valahogy törekedjünk arra, hogy ne csak abból álljon a mi szerepünk, hogy iderakják az 
orrunk elé az összeget, és mi aláírjuk szótlanul. Tehát valahogy próbáljunk féket tenni erre. 

Fábián Gusztáv
Jó. Akkor még? 

Mátraházi Zsuzsanna
Még egy utolsó volt. Amikor a Kolontári iszapömlés történt, akkor felvetettük, hogy valamit 
kellene  segíteni  nekik.  Azóta  kiderült,  hogy nem is  tudunk  adni.  De  hogyha  15-20  ezer 
forintot adunk, szegények azzal semmit sem érnek. Mit lehetne tenni? 

Vargyas Diána 

Én  örülök,  hogy  ezt  fölvetette  a  képviselő  asszony.  Én  akartam  javasolni  –  habár  ilyen 
jogköröm nincsen – hogy valahogyan támogatni kell. Én úgy tudom, hogy már jelezték az 
érintett  települések,  hogy  élelmiszer  csomaggal  sokra  nem  mennek,  mert  nincs  hol 
megfőzniük, tehát nem tudnak mit csinálni még a hideg élelemmel sem. Igazából maszkokra, 
védőruházatokra van szükség. Valóban 15 ezer forint, illetve 20, de még 50 ezer is olyan apró, 
hogy nem tudom, hogy mennyire segít. Azt tudom, hogy itt is a gesztust kell értékelni. Illetve 
én úgy tudom, hogy ilyenkor a vendégház üres. Tehetnénk egy olyan felajánlást, hogy egy 
családot fogadunk a vendégházba. 

Deákné Sabján Éva
Az nincs téliesítve. 

Vargyas Diána 
Egy hősugárzót szerintem be lehet tenni. Egy akkora helységet még egy hősugárzó felfűt. 1-2 
hónapra ez jó. 

Mátraházi Zsuzsanna
Ugyan ez lett volna a folytatás. 

Vargyas Diána
Igazából,  akinek  nincs  háza,  összedőlt,  az  úgy  van  vele,  hogy  egy  picit  rosszabb 
komfortfokozatúba is belemegy, ha nincs más lehetőség. Illetve harmadik lehetőségként én 
úgy tudom, hogy vannak az önkormányzatnak üres építési telkei, önkormányzati tulajdonban. 
Nem tudom, hogy ez mennyire igaz. 

Fábián Gusztáv
Nincs. 

Deákné Sabján Éva
Egy van.      

Vargyas Diána 
Én igazából úgy hallottam, hogy több önkormányzat élt avval a lehetőséggel, hogy üres telket 
ajánlott  fel  családoknak.  Ez  több  szempontból  lenne  Salföldnek  jó:  betelepülés  –  ez  a 
legfontosabb és elsődleges, ami Salföldnek is az érdeke. Én nem tudom, hogy ezt a telket, 
vagy telkeket, mekkora területről van szó, értékesítenék, vagy hogyan tudnák értékesíteni? 
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Vagy ez csak egy ilyen parlagon heverő dolog? De ha ezt felajánljuk jelképes összegért, és azt 
az összeget is tovább tudjuk adni az érintett településeknek, szerintem lenne olyan, aki eljönne 
Devecserből akár, vagy Kolontárról Salföldre. Tehát akkor ezt vizsgálják meg. 

Somogyi Márk 
Átmeneti időre? 

Mátraházi Zsuzsanna 
Telket nem szoktak átmeneti időre adni. 

Vargyas Diána 
Ajándékozni. De ezt Önök beszéljék meg. 

Somogyi Márk
Szerintem ez… főleg ez az utóbbi..

Mátraházi Zsuzsanna 
Erről beszélgetni kellene. Viszont arról beszéltünk, és ennek is utána kellene járni, hogy – 
tényleg  beszéltünk  róla  –  nem fűthető  az  a  helység?  De esetleg  egy olajradiátorral  vagy 
valamivel  befűthető  lenne.  Nem  tudom,  végül  is  nem  jutottunk  döntésre.  Csak  most  itt 
felvetem, hogy tovább kellene beszélgetni a dologról, mert arról beszéltünk, hogy a villannyal 
való fűtés  is  eléggé óriási  költségeket  róna az önkormányzatra,  mert  a  villany az nagyon 
drága. De ennek ellenére segíteni kellene, segíteni szeretnénk. 

Somogyi Márk 
A szoba felajánlás szerintem jó ötlet,  mindenképp. Még én olyanokra gondoltam, hogy az 
önmagában szerintem egy nagy segítség, hogy lakóhelyet biztosít az önkormányzat ingyen. A 
téli rezsi az azért elég borsos lehet. 

Mátraházi Zsuzsanna
Csak a villany.

Somogyi Márk
A fűtés az gázzal történne? 

Mátraházi Zsuzsanna 
Nem, villannyal. 

Fábián Gusztáv
Az a helyzet, hogy azt se tudjuk, annak van-e hőszigetelése, vagy mekkora a hőszigetelése 
annak a helyiségnek? 

Deákné Sabján Éva
Semennyi. Az nincs téliesítve.  

Somogyi Márk
De nyilván jobb, mint a sátor. 

Mátraházi Zsuzsanna
Így van, jobb, mint a sátor. 
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Fábián Gusztáv
Nem egészen úgy van. Mert egy hőszigetelés nélküli nyitott tetejű épületrészt csak villannyal 
lehetne fűteni, az gyakorlatilag azt jelentené, hogy 2 db 2000 Watt-os radiátornak így ősztől 
folyamatosan  járnia  kéne,  hogy  15-20  fokos  meleg  legyen.  Tehát  egy  családnak  ez 
gyakorlatilag  kizárt.  Arról  nem  is  beszélve,  hogy  akkora  villanyszámla  lenne,  ha  azt 
fölajánljuk összegben,  akkor  összeteszik  a  kezüket.  Tehát  kizárt.  Nem is  olyan  egyszerű. 
Idejönne egy család.  Ha egyáltalán  olyan  család  jönne,  akinek  elpusztult  mindene,  akkor 
semmijük nincs.  De ha olyan jön,  aki  egyszerűen csak nem akar  tovább élni  Kolontáron, 
annak is van egy rakás bútora. Gyakorlatilag beköltözik egy ilyen helységbe…

Deákné Sabján Éva
Guszti! Nincs semmijük. Tudod mi jutott eszembe? Az egyházzal kellene megbeszélni, hogy 
ott van komplett lakás, amiből kiköltöztek, ahol kályha is van. A lakórészt mondom. Nem az 
iskolarészt. 

Fábián Gusztáv
Értem. Csak ezt a katolikus egyházközösségnek kellene megbeszélni. Még egyszer mondom, 
én sajnos nem tudom javasolni: a telket azért nem, mert szerintem arra be sincs jelölve ház, ha 
egy telekről beszélünk, ami ott van a villany transzformátor háznál a Rákóczi utca elején. De 
a beköltözést szintén nem tudom én. Megint csak azt tudom mondani, hogy gondolkozzunk 
egy kicsit. De nem sokáig, mert a pénz az azonnal kell. Egy kisebb összeget, ha át tudjuk 
utalni. 

Mátraházi Zsuzsanna
Megint valami számlára, akkor ki tudja hová kerül. Gondolkozzuk másban. Gondolkozzunk 
abban, ha azt kiürítjük, akkor néhány hónapra nem tudjuk-e a könyvtár helységet odaadni? 
Vagy valami

Somogyi Márk 
Nem jó. 

Mátraházi Zsuzsanna 
Nem jó, mert abban nincsen fürdőszoba tudom. 

Somogyi Márk 
Meg annyira központi része most a továbblépésnek a falu életében. 

Mátraházi Zsuzsanna 
Igen, de ha valakin segíteni kell, 2 hónapot tudunk várni vagy hármat.

Somogyi Márk 
Jó, de a saját falunkon is kell segíteni elsősorban, és már évek óta nincs közösségi élet. 

Mátraházi Zsuzsanna
Igen. De hát addig meg lehet itt szervezni. Az hogy addig itt befűtünk, vagy ott befűtünk ez 
már nem olyan jelentős. 

Somogyi Márk 
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Én arra gondoltam még, hogy mivel ez a rezsi költség probléma, hogy fedezhetné ezt a rezsi 
költséget vagy az állam, vagy megosztva az állam és az érintett önkormányzat. Mert ugye 
ezeket az embereket ott helyben próbálják elszállásolni, és ott is van ennek költsége. 

Mátraházi Zsuzsanna
Jó,  vállalom.  Nagyon  szívesen  felhívom  akkor  az  ottani  polgármestert,  a  Kolontári 
polgármestert. És megkérdezem, hogy ez a dilemmánk, mi az, amivel tudnánk továbblépni. 

Petrovits László
Én hallottam a tévében, hogy nem csak pénz, vagy szálláslehetőség, de ha pokrócot, ruhát, 
bármit tudnánk gyűjteni. és szerintem minden háznál van a faluban. 

Vargyas Diána 
Gyűjtést azt szervezhetnek. 

Fábián Gusztáv
Még egyszer, akkor a Kolontári polgármestert. Lehet, hogy nem nagyon fogod tudni elérni. 

Mátraházi Zsuzsanna 
Valahogyan csak megtalálja az ember. 

Fábián Gusztáv
Még van esetleg valami vegyes ügy? 

Mátraházi Zsuzsanna 
Ennyi. 

Somogyi Márk
Van, több minden van. 

Fábián Gusztáv
Kerítsük napirendre, ami fontos. Azért csináltuk ezt a gyors ülést. 

Somogyi Márk 
Jó. Több is van. Majd összeírom apránként, és idővel ezeket mondom. Van egy olyan dolog, 
hogy itt,  ami közösségi hely,  rendezvény,  például ez a faluklub, főzés hétvégenként,  vagy 
pedig ha itt történik valami, vagy a mostani könyvtár helységben történik valami, esetleg a 
közeljövőben klubhelységgé válik, itt van a ki-be járás, tekepálya is, itt van a pince, amivel 
szintén vannak tervek, ez is itt van. A falunak a leg veszélyesebb részén. Mert itt egy lejtő 
van. Tehát aki onnan jön, az a lejtő lendületétől gyorsul, aki innen jön, az az emelkedő miatt 
vesz lendületet. Onnan is egy kanyar, innen is egy kanyar, nem belátható. Én már egy jó ideje 
gondolok  arra,  hogy  egy  értelmesen  elhelyezett  fekvőrendőr  itt,  és  ott,  ezt  az  átmenő 
forgalmat jó lenne, ha lelassítaná. Mert a kültéri rendezvény miatt elkerülhetetlenül gyerekek 
szaladgálnak, kiszaladgálnak az utcára. És még azt az 50-et se tartják be, ami szerintem egy 
ilyen faluban túl gyors, a 30 lenne az indokolt. A másik pedig, hogy ehhez hozzájön még az, 
hogy most ez személyesen fog hangzani, de gyerekekkel mentünk, pont itt a tekepálya alatt  
tartottunk és jött egy autó körülbelül 70-80-nal, úgy saccolom, föntről, és épphogy megállt 
előttünk. Neki állt feljebb, hogy miért nem a járdán haladunk. Ugye itt járda nincs, pont azon 
a részen egy, kettő pedig túl gyorsan ment. És ment a judo táborba, ott megállt, és így nézett  
ki egy ilyen gyerekes-babakocsis sétálás. Ugye a járdán, ha szeretnénk, se tudnánk menni, 
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mert szintén többnyire Simonék kocsijai, rokonsága a járdán parkol. Tehát nem lehet a járdán 
menni.  Úgyhogy  ez  szerintem  probléma.  Nekem  is  van  autó,  nekem  se  olyan  nagyon 
kényelmes mikor van előttem fekvőrendőr, jaj, vissza kell váltani, le kell lassítani, emelkedőn 
visszaváltani, kicsit több fogyasztás, meg mit tudom én. De itt a közösség érdeke szerintem.

Deákné Sabján Éva
Hallgassuk meg a Pistát, mert ez éveken keresztül téma volt.    

Kovács István 
Ez  mindig  téma  volt.  Maga  a  tulajdonos  nem  fogja  engedni,  mert  már  volt  ilyen 
kezdeményezés.  A  másik,  meg  ezen  a  szakaszon  valóban  veszélyes,  de  azt  is  meg  kell 
gondolni,  hogy  egy  téli  közlekedésnél,  hó-eltakarítás,  vagy  egy  nagyobb  csapadék  esős 
időben hova folyik el? Ilyen problémák.

Somogyi Márk
Hogy-hogy hova folyik el a csapadékvíz?

Kovács István 
Mondjuk, befolyik a másik telekre, mert a lejtő be fogja vinni felülről. De ez a kisebbik gond. 
A nagyobbik, hogy van egy olyan téli időszak, amikor ha valaki el akar menni, a hótól nem 
fog tudni elmenni, nem tud felmenni. Ezt tapasztalatból mondom. 

Somogyi Márk 
De minden úton, ahol fekvőrendőr van, ezek a problémák fennállnak. 

Kovács István
A tulajdonos nem fogja engedni, ez 100 %, ezt tudom. 

Somogyi Márk 
De elsőbbsége van a helyi közérdeknek.

Fábián Gusztáv
Már volt szó a Baló István polgármester idejében. Ezzel foglalkoztunk és nem engedték. A 
közútkezelő nem engedte.  De meg lehet  kérdezni,  megkérdezhetjük újból.  Én úgy tudom, 
hogy  kifejezetten  a  buszok  miatt  nem engedték  meg.  Mellékutcában  engedik.  Egyébként 
nagyon jól működik, mert van egy rokonunk, akihez járunk, és van egy iskola utca, de egy 
mellékutcában van egy nagy iskola.  Ugyan  ilyen  lejtős,  pont  ugyan  ez:  rohangászás  van. 
Nahát,  ott  aztán  úgy  fennakadnak  az  autók,  meg  is  állnak,  utána  befékeznek.  Szóval  ez 
hatásos, de nem engedte a közútkezelő. Ahol busz járat van, azt nem szabad korlátozni. 

Mátraházi Zsuzsanna 
Viszont  abban  szerintem  lehet  kérni,  illetve  lehet,  hogy  döntési  jogköre  is  van  az 
önkormányzatnak, hogyha azt kéri, hogy itt 30-cal lehessen menni.

Fábián Gusztáv
Volt már 30-as tábla, senki nem foglalkozott vele.   

Mátraházi Zsuzsanna
Nem baj, akkor is kint van.   
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Fábián Gusztáv
A várakozni tilos tábla is hiába van ott. Ha nem jön ki a közlekedési rendőr, soha nem bünteti  
meg senki. 

Mátraházi Zsuzsanna 
Azért  mondom,  hogy akkor ennek utána kellene járni,  hogy ezt  hajtsák is  végre.  Mind a 
megállni tilost, mind azt, hogy 30 legyen. 

Fábián Gusztáv
Azt lehet csinálni, hogy amikor áll ott 20 autó, akkor telefonálni a közlekedési rendészetre, 
hogy nem lehet itt közlekedni. És mégsem történik ilyen.

Mátraházi Zsuzsanna
Azt szeretném mondani, hogy a múltkoriban hallottam éppen egy hatásvizsgálatról, hogy mi 
jelent többet, mit vesznek figyelembe az autósok, a rendőrt, a táblát, vagy valami mást. És 
érdekes módon a reakciójuk arra, ami így felvillan és méri, hogy mennyivel mennek. Na, arra 
reagálnak a legjobban, mert már azt hiszik, hogy ott van – ez valami tudat alatti dolog – a 
trafipax. A sebességet leolvassa, és ez által nagyon hatásos. Ez napelemmel működtethető. 
Nem egy csodálatos.

Fábián Gusztáv
Meg fogom kérdezni a Pék Lászlót, hogy mennyibe került Kékkúton, mert ott tényleg lefékez 
az  ember.  Még azt  szeretném mondani,  hogy akkor  ne  felejtsük  el,  hogy október  23-ára 
remélhetőleg jó idő lenne és csinálnánk egy kis ünnepséget, egy megemlékezést. Szeretném 
felkérni, hogy segítsen nekünk Éva asszony. 

Deákné Sabján Éva
Szívesen. 

Fábián Gusztáv
Valamikor a délelőtt folyamán. És akkor az ország zászlónál csinálnánk – eddig is csináltunk, 
csak mindig  este  szoktuk,  és  mostanában  már  nem volt  olyan  jó  az  az  esti  hangulat.  És 
október 23-ára még valami közösségi főzést megpróbálok szervezni. 

Deákné Sabján Éva      
Szerintem nem kell Guszti. Mert már kint hideg van.

Fábián Gusztáv
Kint  megfőzzük  és  behozzuk.  Ezt  is  meg  lehet  csinálni.  Jó.  Akkor  én  a  Pék  úrtól 
megkérdezem a villogó lámpát. 

Somogyi Márk 
Még egy kérdés, csak ezzel a busszal kapcsolatban. Hogy igazából a busz azért megy végig az 
utcán, hogy ott megforduljon és visszajöjjön. A falu igazából nagyon kicsi. Nem lehetne a 
buszmegállót olyan helyre helyezni, hogy ne kelljen a busznak igénybe venni ezt a részt, és 
ebből kifolyólag nem lenne a busz számára probléma egy ilyen fekvőrendőr? 
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Mátraházi Zsuzsanna 
És akkor hol fordul meg? Nem tud megfordulni máshol. 

Somogyi Márk 
Miért nem fordul meg így és így…

Kovács István 
Azt nem engedik meg. 

Fábián Gusztáv
Ragaszkodnak  az  aszfalt  felülethez.  Azt  nem  adták  oda  az  önkormányzatnak,  pont  a 
buszforduló miatt. 

Somogyi Márk 
Jó. Csak megint itt jön az, hogy az emberiség butasága határtalan. Mert most kötözködünk, de 
elsősorban arról van szó, hogy ne várjuk meg azt, hogy egy gyereket vagy egy felnőttet vagy 
egy idős embert szétnyomjon egy kocsi. Tehát itt mondani, hogy ezt ez nem engedi, azt az 
nem, de mikor itt lesz egy halott ember, akkor hirtelen ezek az érvek nagyon kicsik lesznek. 

Deákné Sabján Éva
Privát kocsik mozgását és parkolását könnyebben lehetne, hidd el. Rengeteg embernek van 
kertje. És annyit  nem vesz magának fáradságot, hogy kinyissa a kaput és beálljon. Hanem 
parkol jobb oldalon, a járdán, ahol nem tud elmenni egy gyerekes kocsi például, vagy nem 
tudsz elmenni a két kicsi gyerekeddel, mert a kocsi foglalja el. Baloldalon szintén tele, és a 
busz lavíroz, centiz a két oldalon parkoló kocsik között. Nincs rend a faluban. Rendet kéne 
csinálni. 

Fábián Gusztáv
Valóban  van  ilyen  ingatlanos.  Szisztematikusan  feláll  egy  olyan  helyre,  ahol  nem  lenne 
szabad állni. És napokig ott áll. Nem megy be a kertjébe, feláll a járdára azt ott áll három 
napig, ott a tábla. Sajnos így nem lehet betartani a jogszabályokat és a törvényeket. 

Deákné Sabján Éva
Elől kellene egy parkolót, kötelező jelleggel kialakítani, ott a Pajta Galériától az út felé. Erről 
is már nagyon régóta beszéltünk. Meg lehetne szűrni a falu forgalmát. 

Mátraházi Zsuzsanna 
Jó. Vagy azt mondjuk, hogy végig fizető parkoló, és akkor úgyis mindenki kint marad. 

Somogyi Márk 
Egyébként a falu – ez is fontos lenne, hogy Salföld – ne elszenvedje a turizmust. Mert per 
pillanat semmi előnyt nem képes húzni a turizmusból. 

Deákné Sabján Éva
De még mi se, a házak. 

Somogyi Márk 
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A turisták átmennek a falun, a major profitál belőle. Profitáljon csak, az a jó. Nekik se meg 
olyan  rettenetesen  fényesen,  bizonyára.  De  az,  hogy  Salföld  ezt  ne  elszenvedje,  hanem 
próbálja kihasználni. Ez is az önkormányzat dolga lenne, lehetne – nem most, a jövőben – 
hogy felépíteni olyan lehetőségeket, hogy kihasználja a falu ezt a forgalmat, amit ez a major 
generál. És most ehhez tartozhat az is, hogy egy olyan parkoló rész kialakítása, amit a falunak 
egy megbízott embere felügyelne. Mert pénzt szedni nem lehet szerintem egy olyan faluban, 
ami magára van hagyva. De nem tudom pontosan, hogy hogy áll az, hogy a majornak a falu 
ad  bérbe  egy  területet,  ahol  a  major  parkolója  van.  Ez  nem  tudom,  melyik  területre 
vonatkozik. 

Fábián Gusztáv
Nem. Úgy van, hogy anno hoztunk egy parkolási határozatot, mely szerint a majortól lévő két 
utca, ami önkormányzati az parkoló és fizető parkoló lesz. Ugye ekkor a bérlő, aki a majorban 
bérlő, az felajánlott egy lehetőséget, hogy ne legyen ott parkoló, mert egyébként ahhoz kellett 
volna állást teremteni az önkormányzatnak egy parkoló őrrel, aki beszedi a pénzt. Ilyen van 
más  önkormányzatoknál.  Van  olyan  ilyen  turista  paradicsomokban,  ahol  így  próbálják 
beszedni  a  pénzt.  Ekkor  volt  az  a  hivatalos  megállapodás,  mely  szerint  ő  bérel  az 
önkormányzattól  egy  ingatlant,  és  ezt  kifizeti,  és  eltekintünk  a  közvetlen  ottani 
pénzszerzéstől.  De  ez  hivatalos  szerződésben  nem  jelenik  meg.  Ő  csak  bérlője  az 
önkormányzat  egy  földterületének.  Nincs  semmi  ilyen  hivatalos  megállapodás,  ez 
lényegtelen. Ha szednénk díjat, akkor egy embert kellene tartani, aki lehetőleg több nyelven 
beszéljen, mert ugye sok a külföldi turista. De visszatérve az itteni turizmusra: ez a berohanó 
turista van sajnos. 

Deákné Sabján Éva
Átrohanó.    

Fábián Gusztáv
Átrohanó. Vagy autóval, a jobbik esetben ki szál a kocsiból és tesz egy gyalog kört, ez a 
normálisabb. Egyet sétál, visszaszáll az autóba és elmegy. A normális az gyalog megy körbe a 
faluban.  Na most  ilyen  turizmust  hogyan lehetne  – hogy mondjam,  csúnya  kifejezéssel  – 
megcsapolni?  Hát  körülbelül  úgy,  mint  a  Budai  Várban  egyszerűen  kapukat  csinált  az 
önkormányzat, már évek óta van. És valóban ott vagy gyalog mész fel, vagy az autóval fizetsz 
500 Forintot a látványért. Bemehetsz, csak meg kell fizetned. Egy eléggé örült ötlet. De ha 
lenne pénz – ez is milliókba kerül egy ilyen kapu – megcsinálhatná az önkormányzat: egy 
fizető kapu, 300 Forint, ha belépsz Salföldre. 

Somogyi Márk 
Nem a kapu a lényeg, tehát felépíteni egy kaput. 

Fábián Gusztáv
Hát működtetni egy ilyen kaput. Az is egy ilyen elektronikus rendszer, egy fizető kapu. 

Somogyi Márk
Ja,  hát  hogy  automata?   Az  is  probléma,  hogy  itt  vannak  emberek,  akiknek  itt  nincsen 
munkájuk. Ez, ha valami munkalehetőség, akkor nehogy már automatizáljuk a dolgokat. 

Fábián Gusztáv
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Na jó, a személyes, azt hagyjuk, az lehetetlen, hogy álljon egy ember, egy őrszem.

Somogyi Márk 
Szerintem nem egész évben probléma ez a forgalmi zsúfoltság, hanem van egy időszak. 

Fábián Gusztáv
Tavasztól őszig. Van olyan turista központ, ahol bizony kaput csinálnak. Azért mert pontosan 
ez a berohanó autós, aki körberohan, nem vesz semmit, csak a látványt nézik, aztán kirohan. 
Ezt nem tudod másképp megfogni,  csak ha azt  mondod,  hogy amennyiben bejön autóval, 
lerongálja  a  levegőt,  300  Forintért  körbemehet,  kimehet.  Ha  meg  nem,  akkor  előtte  egy 
parkolót kell csinálni, álljon meg. 

Mátraházi Zsuzsanna 
Parkolót kell csinálni, mert fel kell kínálni a lehetőséget. 

Fábián Gusztáv
Mert ugye lent van egy parkoló a major aljában. 

Somogyi Márk 
Így van, de mire oda eljutnak, átmennek a falun. 

Fábián Gusztáv
Aki fentről jön, az azt se tudja, hogy ott parkoló van. Néhány rendesebb bejön alul, és látja, 
hogy ott a köves parkoló. 

Deákné Sabján Éva
Hát emeletes buszok jönnek, ott megállnak a vízcsap környékén, vagy a ház mellett nálam, és 
piknikeznek. Ott kávéznak. 

Somogyi Márk 
De lehet, hogy a majorral is lehetne erről tárgyalni, hogy közös probléma, közös érdek, hogy 
közösen megoldani ezt a problémát. Nekik vannak vendégeik, nekik vannak embereik, akik 
ezt a jegyszedés dolgot esetleg vállalhatnák. 

Fábián Gusztáv
Nem akarja vállalni. 

Mátraházi Zsuzsanna
Egyébként náluk is nyáron van – tudom, Orsi szokott járni – a nyelvül lóg nyáron. 

Deákné Sabján Éva
A lótrágya összeszedést viszont forszírozzátok. Mert gyalázatosan nézett ki egész nyáron a 
falu. 

Fábián Gusztáv
Két bejelentés volt. Én kétszer voltam, a vállalkozó felesége volt épp ott.

Deákné Sabján Éva
Hát nem gyakorolják az összeszedést. Napokig ott van, a kocsik hordják széjjel. 
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Petrovits László
Gyakorolták,  mert  a  Dalmának  a Trabantjának a  tetejére  rakták  fel,  a  motorházra,  meg a 
tetőre. 

Somogyi Márk 
Én szerintem az valami személyes.     

Fábián Gusztáv
Nem tudom, akkor most befejezhetjük? 

Vargyas Diána 
A lezárás előtt szeretnék annyit  mondani, hogy a következőkben mindenképpen napirendre 
kell majd tűzni az SZMSZ-t, de ezt a polgármester tudja. 

Fábián Gusztáv
Arról szavazhattunk volna, hogy a nevek változtak. 

Vargyas Diána
Egységesen az egészet módosítani kell. Szerintem a következő ülésen, minél hamarabb. Ugye 
korábbi ülésen volt már anyag – a polgármester most azt mondta, hogy nem hozza be, majd a 
következőre – a falugondnoki SZMSZ illetve a faludondnoknak a munkaköri leírása, mert ez 
már szerintem egy évvel ezelőtt is szükséges lett volna és mindenképpen fontos. Illetve még 
itt annyit kívánok jelezni – ezt mondtam a polgármester úrnak, mondta, hogy ülésen vessük 
fel – hogy a falugondnoki szolgálatot nem igazán rendeltetésszerűen akarják használni. Van 
egy  lány,  nem tudom  a  nevét,  majd  a  Kovács  István  elmondja,  nem akarta  kitölteni  az 
igénybevételre azt a kérelmet. 

Fábián Gusztáv
Légy szíves, mondd el az esetet, mert akkor ezt beszéljük meg. 

Kovács István 
Tehát érthető végül is, hogy a gyerekek iskolába járnak, és nem tudják megoldani a délutáni 
közlekedést. Ez eddig érthető is. De a szolgálatot valamilyen módon regisztrálni kell, hogy 
mikor megyek, hogyan megyek. Ez úgy működik, hogy van egy igénylő lap, tehát igényelni 
kell  a  polgármestertől,  és  ha  ő  engedélyezi,  akkor  történik  egy megállapodás  a  szolgálat 
igénybevételére.  Én  ezeket  a  dokumentumokat  oda  adtam  a  családnak,  egyik  része 
visszakerült,  a  polgármester  asszonyhoz  nem  került,  ennek  ellenére  én  szeptember  óta 
ellátom, elvégeztem a szállítást. Eddig háromszor mentem, hétfő, szerda és pénteken volt az, 
hogy szállítottam a gyerekeket. 

Mátraházi Zsuzsanna 
Ez mit jelentett? Honnan hová? 

Kovács István 
Ábrahámhegyre  mentem  le,  a  távolsági  buszokhoz.  Evvel  semmi  gond  nem  lenne,  mert 
belefér az időmbe. Volt egy olyan igény, hogy este jönne haza. Hát én ezt nem tudom vállalni 
este. Ráadásul akkor duplán kellene fordulni, mert a Gergő az délután jönne, ő meg este. Én 
azért kértem, hogy ezt meg kell beszélni. 
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Deákné Sabján Éva
Hévízen van gyakorlaton, egy héten kétszer a kislány. Onnan este ér haza, mert egész nap 
van. 

Fábián Gusztáv
Jó, hát én megbeszélem a családdal. 

Somogyi Márk
És mi a probléma ezzel? 

Deákné Sabján Éva
Nem tud Hévízről hazajönni, amikor a szülők nincsenek itthon, például Tihanyban dolgoztak 
hónapokig. 

Somogyi Márk
És Pista, te nem tudsz lemenni érte? 

Kovács István 
Én csináltam egész hónapban, ennek van egy folyamata. Meg kell igényelni. És jelezték, hogy 
este is kéne.  Ugye nekem is van szabadidőm, mert  az nem működik,  hogy valaki  gondol 
egyet, az első akkor, hogy tessék megbeszélni a polgármesterrel, hogy engedélyezi-e. 

Somogyi Márk 
De este hánykor van az? 

Kovács István 
Este 6 órakor. 

Somogyi Márk
És ez hetente hányszor?

Kovács István 
Hetente kétszer. 

Somogyi Márk 
Ez nekem nem tűnik olyan emberfeletti teljesítménynek. 

Vargyas Diána 
Nem  az  a  probléma.  Hanem  az,  hogy  aláírtak  erre  egy  megállapodást.  Van  erre  is  egy 
szerződés, hogyan lehet a szolgálatot üzemeltetni. A hivatalos útja az, hogy a polgármestertől 
kérni  kell.  A  mai  napig  ez  nem  történt  meg.  Se  az  előzőtől,  se  az  újtól  nem  kérték.  
Hivatalosan nem lehet kimenni értük, ez az egyik. A másik probléma pedig az, hogy a Kovács 
úr jelezte, hogy ő kiment a kislányért, várta – vagy a testvérét, nem tudom – az nem jött el,  
feleslegesen kiment. És mikor hazajött, akkor: jaj, hát elfelejtettünk szólni. És ezt már falu 
taxi jelleggel használják. Ez nem így működik, hogy ő furikázik egész nap és majd valaki 
beugrik. Ezért van ennek egy hivatalos módja, ezt be kell tartani és mérlegelni kell, hogy ha 
ilyen van, hogy odarendelik, majd nem veszik igénybe, de neki nem szólnak, azért csak oda 
megy, feleslegesen megy a kilométer, feleslegesen megy a pénz, erre jobban oda kell figyelni. 
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Kovács István 
A mai nap is szerda. Én ugye annyit kértem, a múlt héten is, hogy szóljanak, hogy egyáltalán  
tudjam, hogy mikor kell odamennem. Én nem megyek, ő nem hiv fel.. Hétvégén sem történt 
semmi egyeztetés, hogy beszéljünk róla. Meg engem se kerestek meg. 

Fábián Guszáv
Most felkeresem őket és megkérem, hogy azt a kérvényt írják alá. 

Kovács István 
A péntekit meg nem tudom vállalni, mert kétszer kell menni. Le kell mennem háromnegyed 
4-re a Gergőért, háromnegyed 6-ra meg az Esztiért. 

Vargyas Diána 
És  még  akkor  ez  azt  vonja  maga  után,  hogy  ugye  a  Kovács  úr  az  közalkalmazottként 
dolgozik.  Ott  meghatározott  munkarend,  megvan  a  meghatározott  óra.  Ő  heti  40  órában 
dolgozik.  Azért  szükséges,  amit  mondtam,  a  falugondnoki  szolgálat  SZMSZ-ének  a 
módosítása, illetve az ő munkarendjének a módosítása, hogy ez a 40 óra kötetlen legyen. Mert 
h ő ledolgozza a 40 óráját péntek délután négyig, mi nem kötelezhetjük őt arra, hogy ő még 
este hatkor elmenjen. Illetve annak meg van a plusz költsége, a túlórát el kell rendelni. Tehát 
ennek igen súlyos következményei vannak, mondjuk a munka törvénykönyve szerint is. És 
csak azért, mert itt helyi körben azt mondják, hogy persze, el lehet érte menni, de nézzük meg 
a másik oldalt: én se végeznék munkát, ha az már az erőm felett van, vagy ha az a szabadidőm 
terhére menne. 

Somogyi Márk 
Ez személyfüggő. Én például végeznék. 

Vargyas Diána 
Ennek szerintem az a másik oldala, hogy mennyit kap az ember azért a munkáért, megvan-e 
fizetve, a szabadidejébe belefér-e.

Somogyi Márk
Nem csak így lehet mérni. 

Vargyas Diána 
De  a  munkavállaló  részéről  meg  igen.  Mert  aki  dolgozott  munkavállalóként, 
közalkalmazottként, köztisztviselőként…

Somogyi Márk 
A megköszönésen múlik. 

Vargyas Diána 
Nem a megköszönésen múlik. Mert nem is szólnak, hogy nem kellett volna jönnöd… Itt az 
elvekről  is  szó  van,  meg  szerintem  nincsen  ez  a  munkakör  úgy  túlfizetve,  hogy  ő 
szabadidőben bármikor rendelkezésre álljon. 

Somogyi Márk 
Túlteljesítve sincsen.  
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Fábián Gusztáv
Azt hagyjuk, hogy mi van túlfizetve, meg mi nem. Ezt hagyjuk. Azt szeretném mondani, hogy 
valóban, amikor csináltuk a tervezetet, benn volt, hogy kötetlen munkaidő. Mert ezt vállalnia 
kell a falugondnoknak. 

Vargyas Diána 
De még ezt nem fogadták el. 

Fábián Gusztáv
Mert  mindennek  van  határa.  Mert  az,  hogy  6-kor,  8-kor,  9-kor,  10-kor  lemenni,  mert  a 
családtagok külön érkeznek, hát ugye mindennek van határa. 

Kovács István
Én megcsinálom. De azért  gondoljanak bele. Mindenkinek van családja, mindenkinek van 
szabadideje. Ha nekem holnap mennem kell,  annak megvan a rendes szolgálati  útja, hogy 
igénylik a járművet. És nekem úgy kell szerveznem a többi munkámat. És fog következni a 
következő. Tehát számolni kell azzal, hogy ez a szolgáltatás bővülni fog. A követőző az lesz, 
hogy az én gyerekem meg azt mondja, oda megy. 

Fábián Gusztáv
Egy  biztos,  én  megkérem  az  érintett  családot,  hogy  adja  be  az  igénylést.  Ezt  majd 
megbeszélem velük személyesen. 

Somogyi Márk 
Ha ilyen probléma jelentkezik, hogy túlzásba mennek ilyen dolgok, akkor tényleg majd egy új 
problémát kell majd kezelni. 

Deákné Sabján Éva
De a gyerekek hazajutását is biztositani kell. 4 órakor már sötét van, túl azon, hogy távolság. 

Somogyi Márk 
Aki az önkormányzatban szerepet vállal és falugondnoki szerepet vállal, az mind elsősorban 
és remélem, hogy nem a meggazdagodás motiválja, mert akkor az olajiparban kezdett volna 
inkább.

Kovács István 
Nem erről van szó. 

Somogyi Márk 
Nyilván van mindenkiben valami olyan hajlam, hogy a faluért szeretne tenni. Értem én, amit a 
Diána mondott, hogy a fizetés. De néha ettől az ember eltekint. 

Fábián Gusztáv
Jó. Megkérem az érintetteket, hogy a papírt azt töltsék ki. 

Deákné Sabján Éva
Meg, ha kérnek egy szolgáltatást, és a Pista megy, akkor mondják le. 

Fábián Gusztáv
Ilyenkor azonnal kell szólni, hogy akkor nem kell menni. 
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Mátraházi Zsuzsanna 
Ezt a tisztesség is megköveteli. 

Fábián Gusztáv
Mivel több hozzászólás nem volt – megköszönve a részvételt –az ülést 10.50 perckor bezárta. 

Kmf.

Fábián Gusztáv                                                                                                  Vargyas Diána 
  polgármester                                                                                                           jegyző 
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